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Zahvaljujemo vam
{to ste nas i u
2023. godini

redovno ~itali, objavlji-
vali svoje reklame i
oglase, pomagali i time
podr`avali rad Ogledala.

Veliko hvala
svima vama koji ste se

odazivali i pratili dogadjaje u na{oj organizaciji.
Uspe{no smo zavr{ili Srpski filmski festival

^ikago, 10. po redu, na koji smo veoma ponosni.
Ponosni smo jer smo zbog svog standardno

visokog kvaliteta ocenjeni kao jedan od na{ih
najboljih festivala u dijaspori.

Ovogodi{nji festival je doneo veliku i
raznoliku ponudu najnovijih filmskih
ostvarenja. Imali smo veliki broj
poznatih gostiju iz sveta filma, kao i
predstavnika srpskih eminentnih
predstavni{tava iz ^ikaga, Va{ing-
tona, Los Andjelesa i drugih gradova
SAD.

Festival iz godine u godinu
pose}uje sve ve}i broj publike,
naro~ito mladje, {to nas posebno radu-
je.

Ovom prilikom `elim da
zahvalim odli~nom timu Odbora film-
skog festivala, vrednim i kvalitetnim
ljudima koji su svojim radom i trudom u~inili da fes-
tival bude uspe{an, a to su:

pre svega Mila Filipovi}, a zatim Dejan
Stamenkovi}, Srdjan Vasili}, Petar Gatari}, Drago
Vuji{evi}, Goran Davidovac, Adriana Bjedov, Nikolas
Milano.

Volonterima: Suzani Tesli, Aleksandri Arsi},
Jovani Ivankovi}, Zori Golji}, Tijani Gatari}, Tanji
Rakovi}, solistima ansambla “Oko sokolovo” Mariji
Mahor~i} i Marku Bjelanu, divnoj interpretatorki srp-
skih pesama Biljani Proki} Djordjevi}.

Voditeljima programa Smiljani Nedi} i
Srdjanu Vasili}u.

Veliku zahvalnost dugujemo sponzorima,
bez kojih ovaj festival nebi mogao da se finansijski
realizuje.

Petru Gatari}u, pored sponzorstva, na nese-
bi~noj pomo}i oko gostiju.

Organizacijama: Sabor Kraji{ki Srbi i
Udru`enje kraji{kih Srba “Prelo“, na saradnji i spon-
zorstvu.

Vladi Vasiljevi}u i Vojkanu Radonji}u na
velikoj pomo}i oko transporta gostiju.

Restoranima:
SKADARLYA, pored sponzorstva, na

divnom do~eku i gostoprimstvu gostiju i Odbora fes-
tivala.

STEFAN GRIL, pored sponzorstva, na
divnom gostoprimstvu na{ih gostiju.

220 LOUNGE
Srpskim medijima:
RTS, Vesti, Chicago de{avanja, Plus radio.
VELIKO HVALA!
I na kraju svim prijateljima Ogledala i Srpskog

filmskog festivala ^ikago, ~estitamo Novu 2024. godinu
i `elimo da vam donese puno zdravlja i radosti.

SRE]NA VAM I BLAGOSLOVENA
NOVA 2024. GODINA!

A povodom Hristovog rodjenja `elimo vam
mir u du{i i blagostanje.

MIR BO@JI – HRISTOS SE RODI!
Va{a Slavica Petrovi}

www.serbianmirror.com
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PEDJA
JOVANOVI]

COMPASS ARENA – 
JANUAR 27. 2024.
Compass Arena Vas 

poziva 27. januara od
20h na spektakularan

koncert!
Nastupa: 

Pedja Jovanovi}.
Ulaz: $60 

(dostupne i 
VIP ulaznice).

Info: 708 860 4832 
– 313 900 7817

4 Januar 2024.Dogadjaji

NEDA UKRADEN 
& DJ TWINS

Novootvoreni restoran 
Pella Signature

VIP ve~e – januar, 12. 2024.
Ulaz: $125 (uklju~ena ve~era).

RSVP: 847 489 6236

BILJANA & MILO[
Bourbon kafanica Vas 

poziva na sjajnu svirku 
i lepo dru`enje!

Subota, 27. januar, 2024.
Info: 773 769 3543

USKORO NOVI PORTAL OGLEDALA
www.serbianmirror.com



USrbiji su 17. decembra
odr`ani vanredni parlamen-
tarni, pokrajinski u

Vojvodini, kao i izbori u 65 grado-
va i op{tina. Lista SNS na izborima
za odbornike Skup{tine grada
Beograda je osvojila 49 mandata, a
lista “Srbija protiv nasilja“ 43,
koalicija NADA dobila sedam man-
data, “Mi – glas iz naroda“
Branislava Nestorovi}a {est i lista
SPS pet mandata.

Prema podacima RIK, na
parlamentarnim izborima izborna
lista “Aleksandar Vu~i} – Srbija ne
sme da stane“ ima 46,64%, sledi
“Srbija protiv nasilja“ sa 23,65%,
lista “Ivica Da~i} – premijer Srbije“
sa 6,57%, “Nada za Srbiju“ sa
5,04% i “Mi – glas iz naroda“ sa
4,7%. Cenzus je pre{lo jo{ pet man-
jinskih lista.

Svakodnevni protesti
Na poziv opozicione

koalicije “Srbija protiv nasilja“, od
izbora se svakog dana okupljaju hil-
jade demonstranata, zahtevaju}i
poni{tavanje izbora. Njima se
pridru`io i veliki broj studenata
podr`an mnogim profesorima,
nevladine organizacije i inicijativa
ProGlas. Predstavnici ProGlasa, koji
je potpisalo oko 200.000 akademika,
pisaca, profesora univerziteta,
glumaca, akvokata i ostalih grad-
jana, pozvali su sugradjane da im do
polovine januara po{alju fotografije
i snimke kojima mogu da se doka`u
izborne nepravilnosti, kako bi se
Ustavnom sudu podneo zahtev za
poni{tavanje rezultata izbora.

Opozicija zahteva formi-
ranje nezavisne medjunarodna
komisija za utvrdjivanje istine o
izborima, a to }e tra`iti i od
doma}ih sudova. Zajedni~ki zahtev
je poni{tavanje izbora, i odr`avanje
novih sa proverenim bira~kim
spiskovima i demokratskim uslovi-
ma.

Nedelju dana po zatvaran-
ju birali{ta u Srbiji napetosti oko
izbora dosegli su vrhunac, uz miris
dimnih bombi i suzavca, a poku{aj
grupe huligana da udju u Skup{tinu
grada zavr{io se izlaskom policije
na ulice i hap{enjem 38 ljudi.

Povredjeno pet policajaca, a ta~an
broj demonstranta kojima je
ukazana lekarska pomo} nije poznat.

Nekoliko poslanika {tra-
jkovalo je gladju, a Marinika Tepi},
izdr`ala je ~ak 13 dana, nakon ~ega
je odvedena na intenzivnu negu.
Protesti }e biti nastavljeni nakon
bo`i}nih praznika.

SNS proglasio pobedu na
svim nivoima

Predsednik Aleksandar
Vu~i} ka`e da su ovi izbori bili
“naj~istiji i najpo{teniji do sada“.
Ne}e biti nikakvih revolucija i
nasilnog preotimanja vlasti, narod je
rekao kome daje podr{ku, izjavio je
Vu~i}, dodaju}i da }e poku{ati da
nova vlada bude formirana do
po~etkam marta. SNS je odbacio
optu`be o prekrajanju izborne volje
i neregularnostima na koje su

ukazali i doma}i i strani posmatra~i.
RIK je odbacila prigovor opozicione
koalicije za poni{tavanjem izbora.
^lan komisije Rodoljub [abi}, koji
se usprotivio odluci, rekao je da
“ovde nema ni~eg nejasnog, da se
izborni in`enjering gledao u direkt-
nom tv programu“. “Postoje dokazi
da je na adresama gde `ivi ~etvoro
ili petoro ljudi bilo prijavljeno po 50
glasa~a, te da je obaveza gradske
komisije da donese odluku o
poni{tenju izbora“, rekao je [abi}.

^estitke i komentari
Izostanak ~estitki lidera

zapadnih zemalja SNS i Vu~i}u
nakon izbora je vrlo upe~atljiv. A
budu}i da pored gromkog }utanja
sti`e samo jo{ otvorena kritika, sti~e
se utisak da Zapad zapravo kroz
“tretman ti{inom“ {alje specifi~nu
poruku Vu~i}u i njegovom re`imu.
Sagovornici NIN-a slo`ni su u oceni
da Zapad ne mo`e sebi da dozvoli
da svojim ~estitkama legitimi{e pro-
ces koji je jasno doveden u pitanje.

Pohvale i diplomatske
~estitke na izbornoj pobedi vlada-
ju}e stranke upu}ene predsedniku
dr`ave (koji se formalno predstavlja
samo kao njen ~lan), stigle su
mahom od lidera zemalja koje se, u
najmanjem, smatraju ograni~enim
demokratijama. Osim toga,
specifi~nu te`inu ima i to {to iz cen-
tara mo}i iz kojih vlast te`i da crpi
podr{ku, Rusije i Kine, ovog puta
“tap{anje po ramenu“ sti`e sa ni`eg
nivoa nego ranije.

Izvestilac Evropskog par-
lamenta za Srbiju Vladimir Bil~ik
rekao je da izbori u Srbiji jo{ nisu
gotovi i da svaka primedba na reg-
ularnost izbornog procesa mora da
se proveri temeljno. “Ne}u da ocen-
jujem izbore, jer nam treba detaljni-
ji izve{taj misije OEBS. Slo`i}u se
sa onim {to je rekao visoki pred-

stavnik Borelj i drugi, a to je da
smo zabrinuti brojem primedbi o
razli~itim vrstama nepravilnosti. To
treba ispitati temeljno. Mogu da
komentari{em i procenjujem na
osnovu onoga {to sam ~uo, video i
posmatrao. 

Iako su od 1.220 posma-
tranih bira~kih mesta pozitivno oce-
nili glasanje na 93%, istakli su i
primere ozbiljnih nepravilnosti.
OEBS-ova Kancelarija za
demokratske institucije i ljudska
prava (ODIHR) dan posle glasanja
saop{tila je da su izbore obele`ile
ozbiljne neregularnosti, zloupotreba
javnih sredstava, medijska domi-
nacija predsednika Vu~i}a, negativ-
na kampanja i {irenje straha.
“Prime}eni su kupovina glasova i
ubacivanje vi{e listi}a u glasa~ku
kutiju odjednom. Tajnost glasanja
nije u dovoljnoj meri obezbedjena.
Prime}eni su i ~esti slu~ajevi
grupnog glasanja, nedozvoljeni uti-
caji na bira~e, nedozvoljeno

pra}enje njihove izlaznosti,
fotografisanje glasa~kih listi}a...“,
pi{e u izve{taju.

Posmatra~i su saop{tili da
su izbori bili tehni~ki dobro organi-
zovani, ali imali su vi{e zamerki na
predizborni period i sam dan glasan-
ja. “Odlu~uju}e uklju~ivanje
predsednika je dominiralo izbornim
procesom, a upotreba njegovog
imena na jednoj od lista zajedno sa
pristrasno{}u medija doprinela je
nejednakim uslovima“, rekao je
Rejnhold Lopatka, koordinator pos-
matra~ke misije.

Na osnovu do sada priku-
pljenih ~injenica i sprovedenih anal-
iza, Posmatra~ka misija CRTA
iznosi osnovanu sumnju da je na
izborima do{lo do organizovanih
migracija bira~a u obimu koji je
presudno uticao na ishod veoma tes-
nih izbora za Skup{tinu Beograda.
U Beograd su dovodjeni ljudi iz
drugih delova Srbije i inostranstva,
pre svega Republike Srpske, da bi
glasali na izborima u prestonici,
ka`e CRTA.

Nejednak pristup mediji-
ma i pojavljivanje javnih
funkcionera u kampanji neki su od
problema predizbornog perioda,
upozorava CeSID. “Dominantnu
ulogu u kampanji je imao predsed-
nik Vu~i}, koji nije bio kandidat na
izborima, i {to je po propisima
mogu}e, ali je uticalo na favorizo-
vanje jednog izbornog u~esnika“,
naveo je CeSID. Oni dodaju: “Od
te{kih nepravilnosti posebno treba
izdvojiti indicije o pritiscima na
bira~e ispred bira~kih mesta, ubaci-
vanje glasa~kih listi}a, napade na
posmatra~e, glasanje na izborima
iako nisu bili upisani u pojedine
izvode iz bira~kog spiska“.
Prime}ene su i “paralelne evidenci-
je“, ~esti proceduralni propusti
poput izostanka kontrolnih UV
lampi, grupno glasanje, kao i
ugro`avanje tajnosti glasanja.

REM nije posmatrao one
kojima je dao frekvenciju

Regulatorno telo za elek-
tronske medije (REM) objavilo je
izve{taj nadzora televizijskih progra-
ma tokom predizborne kampanje u
Srbiji u kojem se ne spominju tele-
vizije Pink, Hepi, Prva i B92 koji-
ma je dodelio nacionalne frekvenci-
je, a koje opozicija i doma}e nevla-
dine organizacije optu`uju za pris-
trasnost u korist vladaju}ih partija.

Analizirani su podaci ~etiri kanala
javnog medijskog servisa RTS-a,
kao i ~etiri kablovska kanala N1,
Nova S, Al D`azira i K1.

Prema analizi REM-a, na
RTS tokom predstavljanja izbornih
lista, lista “Aleksandar Vu~i} –
Srbija ne sme da stane“ imala je
najvi{e 12,04%, ostali znatno manje,
najmanje “Mi – glas iz naroda“
1,32%. Pored toga, dr`avni
funkcioneri su na RTS 1 imali 12
sati i 6 minuta, od ~ega je predsed-
nik Vu~i} imao 5 sati, 53 minuta.

Izgubljena i bitka za
tablice

Od 1. januara Vlada Srbije
dozvolila je ulazak u Srbiju vozili-
ma sa kosovskim tablicama.
Komentari sa Kosova su razli~iti,
od: “Tablice su bile ne{to zbog ~ega
je narod pravio barikade, zbog ~ega
mo stradali, to je bila dr`avnost
Srbije na ovim prostorima. Ovo
sada je pora`avaju}e“, smatraju
Srbi, do Albanaca, koji sa druge
strane ocenjuju da ova odluka ima
veliku politi~ku te`inu, jer ima veze
sa prihvatanjem va`nog elementa
koji simbolizuje dr`avni identitet
Kosova.

Spor oko tablica bio je
povod da Srbi 31. jula 2022. godine
podigli barikade, a u novembru
2022. godine napuste policiju i
druge institucije u kojima su bili
integrisani. Bilo je i vi{e slu~ajeva
paljenja automobila ~iji su vlasnici
uzeli RKS tablice. Tada je na{
predsednik Vu~i} govore}i o tabli-
cama bio izri~it: “Moj odgovor je
nema predaje, ponovi}u, nema
predaje. Ho}ete jo{ jednom? Nema
predaje, KM ostaje.“  

Opozicija tuma~i prizna-
vanje kosovkih registarskih tablica
kao direktno protivustavno delovan-
je Vu~i}a. On je potpuno razvlastio
Srbiju na teritoriji KiM i sve srpske
institucije sa severa predao Pri{tini.
Sigurno je da }e pojedini medjunar-
odni faktori sada imati lak{i posao
da Vu~i}a nateraju da sprovede sve
{to im je obe}ao prihvatanjem
Briselskog i Ohridskog sporazuma.
Vu~i} je ve} pokazao spremnost da
trguje svim srpskim nacionalnim
interesima samo da bi sa~uvao sebe
i svoje kriminalno okru`enje na
vlasti. Njemu ni{ta nije sveto, ni
ljudi, ni rudna bogatstva, ni Kosovo.
Sve }e da proda samo da ostane na
vlasti, optu`uje ga srpska opozicija.

5Januar 2024. Aktuelno

MARIJANA MALJKOVI]

Odspecijalnog 
izve{ta~a

POSTIZBORNA KRIZA

www.serbianmirror.com



Po{tovani ljubitelji pozori{ta, pre
nego {to vam po`elimo bolju
Novu 2024. godinu od prethodne,

`elimo da vas obavestimo o na{im
budu}im projektima.

S obzirom na podmladak i
obnovljeni umetni~ki ansambl, Prvo
srpsko pozori{te ^ikago priprema dve
predstave. Naime, po tekstu na{eg
velikog pozori{nog pisca Du{ana

Kova~evi}a, uveliko radimo predstavu
URNEBESNA TRAGEDIJA u re`iji
Slavice Petrovi}. Premijera ove odli~ne
pozori{ne predstave }e se odr`ati 1.
marta u Skoki teatru.

Takodje obnavljamo predstavu
ve} poznatu na{oj publici, koju smo sa

velikim uspehom igrali pre
desetak godina, “@ANKA”
po tekstu Miodraga @. Ili}a,
sa malom gluma~kom
izmenom. Premijera ove
predstave bi}e u aprilu
mesecu.

Podse}amo da je
ovo najstarije srpsko
pozori{te u Americi koje

sa~injava nekoliko profesionalaca, i koje
je svojim predstavama gostovalo u
mnogim gradovima, od Los Andjelesa,
preko Majamija, Ne{vila, Indijane i
Milvokija i osvajalo srca publike {irim
Amerike sa velikim predstavama kao {to
su “Gospodja ministarka“, “@anka“,

“O`alo{}ena porodica“, ”Zona Zamfirova“
i mnoge druge.

Prvo srpsko pozori{te ^ikago }e
u 2024. godini proslaviti veliki jubilej, 22
godine postojanja. Veoma se radujemo
jubileju i ponosimo svojim dugogodi{njim
radom, kroz koji smo na sceni o`ivljavali
tekstove isklju~ivo srpskih pisaca i pro-
movisali srpsku kulturu i na{ nacionalni
identitet.

Hvala vam na podr{ci tokom
svih ovih godina.

Budite uz nas i dalje, jer sve
{to radimo, radimo sa puno ljubavi i
kako bismo zajedno slavili pozori{te i
na ovim prostorima daleko od
otad`bine.

6 Januar 2024.

PLANOVI PRVOG SRPSKOG
POZORI[TA ^IKAGO U 2024.

Prvo srpsko 
pozori{te ^ikago

Pozori{te

Vladimir Dini} Danka Ti{ma

Milan Popovi}

Smiljana Nedi}
Vasiljevi}

Aleksandra Ninkovi}

Jelena Veselinovi}

Stefan Polovina

Dejan Gli{ovi}

Luka 
Bjelovuk

Mi{a Petkovi} i Slavica Petrovi} u predstavi “@anka”

Branko Aleksi} Dragana Vasiljevi}

@elimo vam sre}nu, zdravu i uspe{nu Novu godinu i ~estitamo praznik Hristovog rodjenja!
HRISTOS SE RODI!

SRE]NA I BERI]ETNA NOVA 2024. GODINA!



Mila Filipoviæ

Specijalni gost ovogo-
di{njeg Festivala bio je
Zoran Amar, reditelj i

dugogodi{nji prijatelj @arka
Lau{evi}a. Publika je imala
priliku da vidi film
“[meker”, u kome je briljant-
no, kao i sve ostale, @arko
Lau{evi} odigrao svoju prvu
veliku ulogu, a njegovoj
porodici je uru~eno posthum-
no priznanje Festivala za
@arkov izuzetan doprinos srp-
skoj kinematografiji.

“U ovom momentu
veoma je te{ko da govorim o
@arkovom naglom odlasku. Dok smo bili
kom{ije i dru`ili se u Njujorku, sve je
imalo nekog reda, a onda je on oti{ao
preko reda. Na{a mladost i to vreme od
pre 40 godina nekako su uvek bili prisut-
ni u na{im razgovorima. Podelili smo i
neke velikane i njihove veli~anstvene
momente zajedno – Zoranu Radmilovi}u
u “[mekeru“ je bila poslednja uloga, a
@arku prva velika. Te{ko je re~ima
opisati odnos prema Zoranu recimo, i

prema jednom mladom @arku, koji tek
zapo~inje jednu veliku karijeru. Bio je tu
i Pepi Lakovi}, koji je bio deo mog det-
injstva. Moj otac je bio upravnik
pozori{ta na Crvenom krstu, a Pepi je
bio za{titni znak tog pozori{ta. Previ{e
sam emotivan da bih mogao da ispri~am
neku anegdotu sa snimanja, jer @arkov
odlazak me je potpuno izbacio iz kolose-
ka“, emotivno govori za “Ogledalo”
Zoran Amar.

Za @arka je neko nedavno
rekao da je imao vi{ak sudbine i da je
to bilo kobno za njegovu tragediju koja
ga je pratila ~itavog `ivota i sa kojom

nije mogao da se izbori. Da li i vi delite
to mi{ljenje?

“Moje najve}e iskustvo za
@arkom, pa i ta moja mala pomo} koju
sam mu pru`ao kao piscu, jesu te na{e
rasprave o njegove tri prve knjige koje je
napisao i objavio. Suo~avanje sa sopstven-
om tragedijom i njegovo preispitivanje o
pravu na `ivot ja jednostavno ne mogu da
objasnim sopstvenim re~ima. Ja sam o
@arku kao glumcu znao skoro sve, znao

sam pone{to i o njemu kao slikaru, znao
sam ne{to i o njemu kao {ahisti, i sve su
to bili njegovi vrhunski dometi. Ali, kada
mi jeprvi put dao da pro~itam rukopis nje-
gove prve knjige, apsolutno mi je bilo
jasno koliki je to talenat. Rukopis je bio
skoro duplo du`i od objavljene knjige.
Bilo je previ{e toga za jednu knjigu, i bilo
je te{ko izbaciti ne{to, ne zato {to je lo{e,
nego zato {to je bilo previ{e sna`no. Mi
smo u tim na{im {etnjama i dugim razgov-
orima analizirali da li je umetnost jedini i
pravi na~inda se preispita {ta sudbina
zna~i, pogotovo toliko tragi~na sudbina,
ubistvo dva ~oveka i ranjavanje tre}eg, pa

onda ~itava ta medijska hal-
abuka, pa crnogorski patri-
jarhalni odnos prema porodi-
ci, mnogo je to kompleksno.
Mo`da to i nije bio vi{ak
sudbine,ve} ta te`ina najtra-
gi~nijeg {to sudbina mo`e
nekome da da. Sa jedne
strane, ogroman talenat,
satkan od ne`nosti, on je bio
beskrajno ne`an, osetljiv, a sa
druge strane sve to{to se
desilo. Objavljivanje prve
knjige donelo je novu, dodat-
nu reakciju, koja je za mene
bila veoma {okantna, a onda
nas je jo{ vi{e i zbli`ilo. Tada sam shva-
tioda je anonimnost, ustvari, jedna vrsta
kukavi~luka u koju on nije hteo da se
uputi, i vrlo sam podr`avao pisanje knji-
ga, koje za njega uop{te nije bilo lako. On
mnoge stvari nije stavio u knjige, upravo
iz obzira prema porodici, bli`njima, prema
svima do kojih mu je stalo.”

Vi niste vi{e u Njujorku, sada
`ivite u Kaliforniji, profesor ste u pen-
ziji, dali radite na ne~emu {to bi pub-
lika mogla uskoro da vidi?

“Spremam novi projekat, po{to
se vi{e ne bavim profesorskim radom. Ja
nisam bio dobar profesor filma, koji je u
isto vreme mogao da snima i filmove.
Meni to nije i{lo. Sada u penziji radim na
novom projektu, koji ima jednu neprijat-
nu temu, a ono {to je posebno tu`no je
~injenica da sam jednu ulogu pisao ba{
za @arka. Prva uloga je bila pisana za
Neboj{u Glogovca, a druga za @arka.
Sada njih nema. Ta praznina je nenado-
mestiva.”

7Januar 2024.

Zoran Amar, reditelj
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@ARKOV NEPRESU[NI 
TALENAT I VI[AK SUDBINE

Intervju
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[TA JE PO VAMA OBELE@ILO 2023.
GODINU I PO ^EMU ]ETE JE VI PAMTITI

www.serbianmirror.com

Moja baba ljudima je govorila: “@elim ti zdravlje,
slogu i napredak.“

Vremenom, shvatila sam da se tim re~ima mo`e obuh-
vatiti sve {to neko mo`e da nam po`eli. I sve na{e pojedina~ne,
male i velike `elje. One krupne, i one svakodnevne. Ali bih
ovim `eljama dodala i radost u srcu i mir u du{i.

Postoji vreme za setvu i vreme za `etvu. 
Privatno, bila je ovo godina `etve, u kojoj smo sa

rado{}u obele`ili Milovanov i moj 70. rodjendan i 45 godina
braka, 20 godina na{e porodi~ne izdava~ke ku}e i 35 godina od
kada sam objavila prvi roman. Takodje, na Sajmu knjiga smo predstavili posebno
izdanje romana “Igra andjela“ povodom 20 godina od objavljivanja, kao i moje
nove dve knjige za decu (“Iva i ptice“ i “Pomeranka Lili: Moji slavni preci“).

U poslu, 2023. godina bila je vreme setve – otkazala sam sve knji`evne
ve~eri, ograni~ila privatna putovanja (nismo bili ni na letovanju), i nastavila sam
rad na rukopisu jednog slo`enog i veoma zanimljivog romana. Ako mi Bog da
vremena i snage da ga zavr{im, bi}e to knjiga koja se mo`e nazvati `ivotnim
delom.

Ljiljana Habjanovi} Djurovi}, knji`evnica

Ne `elim da se bavim svetskim senzacijima koje su na nivou
Zemljine kugle obele`ile 2023. godinu. To ne `elim jer nikako
nisam mogao da uti~em na njih, a ne}u ih ni isticati jer ne mogu
da uti~em na njihove posledice, bile one na nesre}u ili na dobro-
bit ~ove~anstva. Zbog toga je meni PRVI I JEDINSTVENI
DOGADJAJ u 2023.godini velelepna sve~ana premijera filma
“HEROJI HALIJARDA“ 10. oktobra u Beogradu, na kojem sam
dan/no} radio poslednjih pet godina sa svojim najbli`im saradnici-
ma, Pedjom, Nedeljkom, Jelenom, Ivonom, Ivanom, Sne`anom,
Stevanom i stotinama drugih…

To je bio neponovljiv trenutak u ve~nosti i zbog poslednjeg aplauza koji je za svoju
briljantnu ulogu Koste Jovi}a u na{em filmu dobio veli~anstveni nedavno preminuli
@ARKO LAU[EVI]. Neka mu je ve~na slava i pamjat.

Rado{ Baji}, glumac i re`iser

Za mene li~no
2023. godinu
obele`ilo je
saznanje da
supruga i ja
~ekamo jo{
jednog sina i
svakako }u je
po tome
pamtiti.

Miodrag Radonji}, glumac

Pamti}u 2023.
kao godinu u
kojoj sam
po~eo da
{irim svest
medju kolega-
ma, kao i
svima van
struke, o

va`nosti mentalnog zdravlja kao i
potrebe za uspostavljanjem balansa
izmedju fizi~kog i mentalnog
zdravlja

Dr Neboj{a Kne`evi}

P r o t e k l u ,
2023. godinu
}u pamtiti po
vrednom radu
na svojim
p ro j ek t ima .
Mnoge stvari
su se
p r i v o d i l e
kraju u
poslovnom smislu i to me raduje,
pa sa uzbudjenjem i{~ekujem
Novu godinu. Ina~e 2023. godinu
}u takodje pamtiti po lepim
trenucima i ljubavima koje su se
desile u njoj. 

Marko Gruji}, re`iser

Za meni li~no 2023. god-
inu je obele`ilo - rukopo-
lo`enje u ~in djakona i
svrstavanje u red sve{tenst-
va, a za dobrobit na{e
zajednice – Akademija
Sveti Sava je nakon 21
godinu postojanja nastavila
svoj rad u novoj zgradi sa
ciljem da ve} u 2024. godini otkupi celo iman-
je u cilju obrazovno-kulturnog uspona
Akademije, tj. akademskog i duhovnog napre-
dovanja i razvoja djaka.
Dragan Arsi}, direktor {kole “Akademija
Sveti Sava”.

U 2023.
godini smo imali
zadovoljstvo da pre-
mijerno publici kako
u Srbiji, tako i {irom
Evrope i Amerike,
prika`emo na{ pro-

jekat na kojem smo kao produkcija, ali i
porodica, radili vi{e od pet godina. To je
svakako uzbudljiv proces koji donosi satis-
fakciju i divne susrete sa zanimljivim ljudi-
ma. Sa druge strane, na`alost 2023. je
donela dosta lo{ih trenutaka i traumati~nih
emocija. I nju neizbrisivo, na`alost,
obele`ava nemili, stra{an i tragi~an dogadjaj
iz O{ ”Ribnikar“, koji nas mora opominjati
zauvek da je na{a obaveza i du`nost da se
posvetimo jedni drugima, i da ne smemo
zatvarati o~i pred znacima upozorenja u
na{oj zajednici. Da se bavimo na{om
decom, da ih volimo i sve mogu}e vreme-
posvetimo njima, da pratimo njihov razvoj i
usmeravamo ih.

Molimo se za porodice nastradale
dece i molimo se da se tako ne{to vi{e
nikada, nigde ne dogodi!

Jelena i Pedja Jo~i}, Contrast
Studio – Fotografija i specijalni efekti.

Mogu re}i da mi je ova godina protekla veoma brzo. Verovatno
zbog niza de{avanja koja su mahom vezana za promociju filma
“Sveta Petka – Krst u pustinji“ na doma}im i inostranim festival-
ima, kao i u dijaspori. Divni susreti sa publikom, razmena utisaka
o filmu, putovanja na festivale, obilazak novih mesta i sticanje
novih poznanstava su svakako ne{to po ~emu }u pamtiti ovu god-
inu i {to su najzna~ajniji dogadjaji ove godine.

Naravno, ~ovek ne mo`e ostati ravnodu{an na sve ono lo{e {to
se de{ava oko njega, tako da ni ja nisam imun na svetsku krizu,
ratove, stradanja ljudi, tragediju koja se dogodila u Beogradu u

maju mesecu, nasilje u porodici, vr{nja~ko nasilje... ali zaista poku{avam da – kao {to
bi pevala Gabi Novak – “Pamtim samo sretne dane...“ kako bih sa~uvao svoj mir i
razum. Pomolim se ~esto za sve ljude koji pate i boluju. Zapalim sve}u za one drage i
bliske ljude koji su nas ove godine napustili. Trudim se koliko mogu da pomognem
drugima, ali svakako mislim da je zadatak umetnika da svet u~ini lep{im svojim delom
i na taj na~in dotakne srca i du{e gledalaca ili ~italaca, oplemeni ih, te im tako barem
malo olak{a i ulep{a te{ke trenutke i da neku nadu.

Had`i Aleksandar Djurovi}, reditelj

Za proteklu 2023. godinu bih mogao knjigu da napi{em. Nekada
strastveni navija~ Chicago Bullsa, ali po odlasku Majkla D`ordana
ko{arku gotovo da nisam dugi niz godina pratio. Zahvaljuju}i Nikoli
Joki}u interesovanje za ko{arku je o`ivelo, tako da svakodnevno
proveravam rezultate svih timova. Kad sam ve} kod sporta, moram
spomenuti ponos i odu{evljenje za Novakove trijumfe, dva grendsle-
ma i najbolji na zavr{nom turniru u ovoj godini.

Takodje sam do`iveo i veliko razo~aranje: indiferentnost na{e
srpske zajednice ovde u ^ikagu. Grad ~ikago je 29. jula usvojio
rezoluciju i proglasio nas Srbe da smo po~inili genocid u Srebrenici???
Kontaktirao sam s velikim brojem na{ih advokata i nazovi uglednih Srba i niko, ama ba{
niko, nije na{ao za shodno da mi se pridru`i u protestu da grad ovu rezoluciju povu~e.

Drago Vujo{evi}, gradjevinski in`enjer

Istaknuti trenuci 2023. godine za mene i moju neprofitnu orga-
nizaciju American Serbian Association for Prosperity A.S.A.P.)
uklju~uju: Prvu konferenciju srpske dijaspore, ”Ja~anje veza“,
inspirisanu pro{logodi{njim projektom moje organizacije A.S.A.P.
Foundation pod nazivom “Why Serbian Diaspora Matters“. Ovaj
hrabar skup u Va{ingtonu, pod pokroviteljstvom srpske ambasade,
okupio je sve relevantne organizacije i uticajne pojedince koji trenut-
no delaju u Americi, gde sam isama bila jedan od klju~nih govorni-
ka na temu “Potreba za krovnom jedinstvenom organizacijom srpske
dijaspore u Americi“. Takodje }u pamtiti proteklu godinu i zbog

u~e{}a na Milken Global Conference u Los Andjelesu, kao jedini predstavnik poreklom
iz Srbije na ovom va`nom medjunarodnom skupu. Aosta}e mi u se}anju tradicionalni
skup “Vidovdan Horizon Happy Hour“, koji je ASAP po tre}i put organizovao u New
Yorku, kao i moj veliki intervju za dnevni list Politika.

Tako da je ovo bila izuzetno plodna i uspe{na godina, kako za mene tako i za na{u
organizaciju

Marina Schwabic, Presidentand Founder of ASAP
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Pi{e: Aleksandar Vlajkovi}

Svaki dan i minula godi-
na imali su dogadjaje
koji su obele`ili vreme

koje je iza nas. Iz dana u dan
politi~ko ekonomska situacija
je sve te`a i te`a u svetu, pa
se sve to preliva i kod nas.

Rat Ukrajine i Rusije,
koji je zapo~eo jo{ 24. februara 2022. iza
koga se krije razvijeni svet, a koji finansira
najve}im delom SAD, nastavljen je jo{
`e{}e i 2023. Utro{ene su stotine milijardi
dolara, iza ~ega su ostale razorena zemlja i
stotine hiljada `rtava i kako neki analiti~ari
zaklju~uju traja}e i u godini pred nama. U
ovoj godini dogodio se i novi Izraelsko
Palestinski sukob. Slike posledica razaranja
Gaze i Izraela i broja `rtava su neuporedi-
vo `e{}e nego u Ukrajini. Dodamo li ovome
i posledice kovida koji je zahvatio

~ove~anstvo, a koje se i dalje
ose}aju, onda ni ne treba vi{e
nabrajati kako svet uti~e na
prilike kod nas.

Naravno da je sve to
uticalo i na prilike kod nas,
pre svega na stanje ekonomi-
je, rast cena i pad standarda,
pa nam se ~esto i ~ini da je
na{a situacija ~ak bolja nego
kod drugih. 

Napred navedeni problemi susti`u
jedan drugi. Pored novih tu je i na{ stari –
pitanje statusa Kosova i Metohije i na{ih
ljudi koji `ive u na{oj ju`noj pokrajini.
Pritisak EU i SAD je sve ve}i, da Kosovo
dobije nezavisnost, a na{a vlast odbija takve
zahteve, kao i onaj da Rusiji uvedemo
sankcije. 

Svetla ta~ka koja nam popravlja
raspolo`enje su uspesi na{ih sportista. Pre
svega radost koju nam donosi Novak
Djokovi}, najbolji teniser sveta i minule

godine i najbolji teniser sveta svih vremena
i na{ najbolji sportista koji i dalje pronosi
srpsko ime {irom sveta, vi{e nego ikada do
sada. Osvojio je ~ak nove 3 grend slem tit-
ule – Australian Open, Wimbledon i US
Open i pretekao i Federera i Nadala. I ostali
sna{i sportisti su u minuloj godini ostvarili
zavidne rezultate. Posle Djokovi}a najvi{e
su nas obradovali na{i ko{arka{i. Na svet-
skom prvenstvu su osvojili zlatnu medalju,
po{to su prethodno pobedili Amerikance i
[pance. Na{a najbolja atleti~arka Ivana
[panovi} osvojila je novu zlatnu medalju na
Svetskom prvenstvu u atletici u skoku u
dalj i postala je najbolja srpska atleti~arka u
istoriji. Na{i kajaka{i osvojili su tri zlatne
medalje na Svetskom prvenstvu u kajaku i
kanuu. I na{a strelja~ica osvojila je srebro
na Svetskom prvenstvu u strelja{tvu.
Obradovali su nas i na{i vaterpolisti sre-
brnom medaljom na Svetskom prvenstvu u
vaterpolu i na{e odbojka{ice bronzanom
medaljom na Svetskom prvenstvu u odboj-

ci. I drugi na{i sportisti obradovali su nas
velikim rezultatima u manje popularnim
sportovima. Sve u svemu u sportu smo bili
veoma uspe{ni i na{i sportisti su nas
obradovali, pa smo se barem na kratko
radovali i zaboravljali na te{ku stvarnost.

Slika koju prenosimo o~ito nije
nimalo ru`i~asta i dobrim delom uti~e na
ekonomiju i `ivotni standard. Zato `elimo
da podsetimo da smo nekada imali mnogo
manje i da su se ljudi radovali. Podse}amo
da je ipak najva`nije da budemo zdravi i
da nam je porodica na broju. To je i poru-
ka ovoga osvrta na stanje u kome smo i {ta
je ipak najva`nije. @elimo Vam iznad svega
dobro zdravlje u godini koja je pred nama
i da nam se ostvare mnoge `elje. Ako se i
ne ostvare sve, ako smo zdravi, ostvari}e se
u vremenu koje je pred nama. Sre}no i
Badnje ve~e i Sre}an Bo`i}. Vera u Boga
i molitvima i ono {to nam svevi{nji
poru~uje samo nas mo`e u~initi ja~im i
mudrijim. Sre}no!   

DOGADJAJI KOJI SU OBELE@ILI 2023. GODINU
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Novine Ogledalo su za dve deceni-
je postojanja organizovale brojna
takmi~enja na kojima su mnogi

pokazali svoj talenat u oblasti muzike,
glume, mode, manekenstva… U~estvovali
su po~etnici kojima je to bio prvi javni
nastup, ali i oni koji su se time bavili
amaterski ili iz hobija. Svima je Ogledalo
ponudilo da nastup iskoriste kao odsko~nu
dasku, da se proslave i po~nu time profe-
sionalno da se bave.

Jedan od pobednika “Proleæa u
Ogledalu” Zille @ivko Kova~evi} je
primer uspe�nih predstavnika. On se
aktivno bavi pevanjem na relaciji
Amerika-Srbija, objavio je nekoliko
pesama, poslednju pre nekoliko meseci “A
kad te vidim”. Sa njim razgovaramo o
njegovim muzi~kim po~ecima, se}anjima
na pobedu u “Prole}u u Ogledalu” i
daljim planovima.

Odakle poti~ete i kako ste do{li
u SAD, da li to bila va{a dugogodi{nja
@elja?

“Rodjen sam u Slavoniji, sada
ve} daleke 1980. godine, u porodici koja
je uvek negovala lepu muziku. Ratne
devedesete odvode me u prestonicu Srbije,
gde se {kolujem, odrastam i po~injem da
prepoznajem svoje talente.

SAD nisu bile moj prvi izbor.
Nakon mogu}nosti da {kolovanje nastavim
u Rusiji i Kini, ni~im izazvana desila se
Amerika. Kakav paradoks, zar ne?! Tada
sam ve} imao desetogodi{nje u~iteljsko
iskustvo i svoj muzi~ki svet koji sam
beskrajno voleo. Ideja je bila da ovde, u
Americi, provedem koju godinu, usavr{im
jezik i vratim se ku}i, svojoj {koli, muzi-
ci i nauci. Medjutim, pro{la je decenija i
po... I dalje sam ovde.”

Promovi{ete se na Balkanu i u
SAD. Kom kontinentu dajete prednost
za razvoj karijere?

“Ova 2023. godina je bila veoma
uspe{na kada je u pitanju moje muzi~ko
anga`ovanje. Po~eo sam da saradjujem sa
medijskom ku}om Balkan Stars iz Srbije,
koja se bavi mojim promovisanjem na
Balkanu, a u planu su i neki novi projek-
ti o kojima }u govoriti kada za to dodje
vreme.

Kada su SAD u pitanju, zapo~eo
sam saradnju sa gospodinom Milanom
Petrovi}em iz Toronta, koga sam
anga`ovao kao kreativnog direktora i
menad`era za Ameriku i Kanadu. U
svakom slu~aju, radimo na oba kontinen-
ta istim intenzitetom, tako da izmedju
zemlje u kojoj `ivim i zemlje matice, ne
bih mogao da se odlu~im kojoj dajem
ve}u prednost. Radimo punom parom na
oba fronta, a rezultati su ve} vi{e nego
vidljivi.“

[ta vas je povuklo da od instru-
mentaliste krenete da usavr{avate svoj
glas? Kada ste postali svesni da imate i
peva~ki talenat?

“Muzika je ne{to sa ~ime se

~ovek valjda rodi. Kao de~ak po~injem da
sviram harmoniku i prim u tambura{kom
orkestru. U tom periodu sti~em solidno
muzi~ko obrazovanje, koje kasnije nado-
gradjujem pevaju}i u najpoznatijim
beogradskim horovima, ali i na
U~iteljskom fakultetu na kojem sam
diplomirao 2004. godine.

Godine 1999. se pojavljujem u
~uvenom ’3K Dur-u’, poznatoj
takmi~arskoj emisiji tada{njeg tre}eg
kanala RTS-a. Tada sam shvatio da je
pevanje ono {to }e definitivno obele`iti
moj `ivot. I eto, dvadesetak godina kasni-
je, ono je i dalje ne{to od ~ega ne odus-
tajem i {to ~ini jedan bitan segment mog
bitisanja.“

Da li ste u mladosti imali
muzi~ki uzor i {ta najvi{e cenite kod
svojih kolega?

“Uzore nikada nisam imao.
Odrastao sam uz zvuke Dalmacije, sa
jedne strane i harmonike koja se ~esto
mogla ~uti u porodi~nom domu. Ono {to
sam uvek cenio je peva~ko ume}e i
upornost, bilo koja vrsta umetnosti ili
posla da je u pitanju. Tako je ostalo i do
dana dana{njeg.”

U~estvovali ste i na na{em
takmi~enju “Prole}e u Ogledalu“. Kakve
utiske nosite sa te manifestacije?

“’Prole}e u Ogledalu’ je bilo
izuzetno iskustvo. Ne zbog toga {to sam
odatle iza{ao kao pobednik, ve} {to mi je
otvorilo vrata i na ovom kontinentu.
’Prole}e’ je bilo moj prvi kontakt sa
muzi~kom scenom grada ~ikaga, a pri-
jateljstva koja su tada nastala imaju
neprocenjivu vrednost. To je bila jedna
lepa manifestacija gde su se ljudi upoz-

navali, dru`ili, a
mladi talenti dobijali
{ansu.“

Koliko je
va`no za mladog
peva~a da se oproba
na tekmi~enjima,
osim popularnosti,
koliko se mo`e
nau~iti iz takvog
iskustva?

“Takmi~enja
su odli~na prilika da
se mladi ljudi oproba-
ju u ne~emu {to vole
i za {ta su talento-
vani. Na sre}u, neko-
liko puta sam iskusio
taj takmi~arski duh,
scenu, adrenalin i
neizvesnost. Sve su to
veoma bitne stvari za
bavljenje ovim
poslom. Tu se ljudi
upoznaju, dru`e i
zapo~inju saradnju sa
sebi sli~nima.”

Snimili te
nekoliko pesama

razli~itih `anrova.
“Da, u svojoj karijeri snimio sam

nekoliko singlova, saradjuju}i sa eminent-

nim imenima na{e estrade. Moja prva
pesma ’Neizbe`no’ je pravi narodnjak, a
uradili su je Slavica Momakovi} i Dragan
Negovanovi}. Nakon nje svetlo dana je
ugledala jedna lepa pop balada ’Zrno
sre}e’ autora Igora Martinka, iz grupe
Ni~im izazvan, a poslednji singl objavljen
pro{log leta ’A kad te vidim’ napisali su
momci iz Amadeus benda – Aleksandar i
Bojan Stanimirovi}.”

Gde nastupate i kakvu muziku
publika naj~e{}e tra`i od vas?

“Moji po~eci su vezani za naro-
dnu muziku, medjutim vremenom,
`anrovski se vi{e opredeljujem za pop
zvuk koji se sve manje mo`e ~uti na
`ivim svirkama, a na{i ljudi ga izuzetno
vole i tra`e. S obzirom na to da posled-
njih godina `ivim na Floridi, koja defini-
tivno nije toliko atraktivna za `ive
vikend-svirke, moji nastupi su uglavnom
vezani za privatne zabave i proslave,
{irom Amerike, mada su se ove godine
desile i svirke u Srbiji, sa kojih nosim
jako lepa iskustva.

Uz najlep{e `elje za bo`i}ne i
novogodi{nje praznike, pozdravljam sve
~itaoce lista ’Serbian mirror’. Vidimo se i
slu{amo, ne samo u ~ikagu i na Floridi,
ve} {irom Amerike. Srda~an pozdrav,
Zille @ivko Kova~evi}.”

Marijana Maljkovi}

PEVA^KO UME]E I UPORNOST

www.serbianmirror.com
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Pi{e: Mila Filipovi}

Proteklog vikenda brojna
filmska publika u`ivala je u
filmovima prikazanim na

10. Festivalu srpskog filma u
^ikagu. U tri filmska dana videli
smo 11 igranih, dva dokumentar-
na i 2 kratkometra`na filma,
dru`ili smo se sa na{im dragim
gostima, glumcima, reiteljima i
producentima filmova i upoznali
pravac kojim ide srpska filmska
produkcija.

Snaga se}anja u imagi-
naciji je okupila filmove sa
temama iz na{e dalje i bliske
proslosti, neke mu~ne, ali i
radosne trenutke sada{njosti, tu`na
se}anja na Zorana Radmilovi}a i
@arka Lau{evi}a, ali sa nadom da
nove, mlade gluma~ke snage ~eka
velika filmska budu}nost.

Gosti Festivala bili su:
Nela Mihailovi}, glavna

`enska uloga u filmu Heroji
Halijarda

Nedeljko Baji}, glumac i
producent istog filma

Jelena Baji} Jo~i}, pro-
ducentkinja i rediteljka specijalnih
efekata

Predrag Jo~i}, producent
i director fotografije

Ivona Alurac Baji}, PR i
marketing – svi su oni deo
Contrast Studija, producentske
ku}e, koja stoji iza ovog filma

Re`iser i scenarista,
Milorad Milinkovi} i Producent
Filma “[to se bore misli moje”
Miroslav Mogorovi}

Nemanja Mici}, produ-
cent filma “Oluja“

Glumci iz filma “Indigo

Kristal“ – Miodrag Radonji},
Denis Muri} i Milo{ Petrovi}

Stefan Jevtovi}, glumac
iz filma “Ko `iv, ko mrtav”

Marko Gruji}, reditelj i
producent filma “Oma` rok zvez-
di.“ Nikola Stanojevi}, producent
i Pavel Sfera, glumac iz istog
filma.

Predrag Stojanovi}, Sa{a
Milanovi} i Zachary C. Bradddy

iz filma “Nazdravlje”.

@iri Festivala dodelio je
nagrade najboljima :

Najbolja uloga u
kratkom filmu – Pavel Sfera za
ulogu u filmu “Oma` rok zvezdi“

Najbolji kratki film –
“Nazdravlje”

Najbolji dokumentarni
film – “ Yu grupa – Trenutak

sna”

Najbolji film dijaspore
– Oma` Rok zvezdi” Marka
Gruji}a

Nagrada za o~uvanje
srpskog nasledja i kulture –
Aleksandar Had`i Djurovi} za
dokumentarni film “Gora preo-
bra`enja“

Specijalna nagrada –
Pavle ^emerikic za ulogu u filmu
“Lost Country”

Nagrada za najbolju
`ensku ulogu – Nela Mihailovi}
za ulogu u filmu “Heroji
Halijarda”

Nagrada za najbolju
mu{ku ulogu – Miodrag Radonji}
za ulogu u filmu “Indigo Kristal”

Nagrada za najbolji
scenario zasnovan na istorijskim
~injenicama – reditelj i scenarista
filma “Oluja“, Milo{ Radunovi}

Najbolja re`ija –
Milorad Milinkovi}, “[to se bore
misli moje”

Nagrada za najbolji
film Festivala – “Heroji
Halijarda”, Rado{a Baji}a

Film “Heroji Halijarda“
izazvao je veliko interesovanje
~ika{ke publike, a medju
gledaocima su bili i potomci

NAJBOLJE IZ FILMSKE PRODUKCIJE

Festival je zavr{en – @iveo Festival
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u~esnika istorijskog dogadjaja
spasavanja ameri~kih pilota. Na
veliki zahtev gledalaca film je na
Festivalu imao 4 projekcije.

Posebnu vezu s ^ikagom
izrazio je i reditelj filma “Indigo
Kristal, Luka Mihailovi}, ~iju je
poruku prisutnima pro~itao
Miodrag Radonji}, koji tuma~i
glavnu ulogu:

Poslednjeg dana
Festivala projekcijom filma
“[meker” podsetili smo se nepre-
su{nog talenta nedavno preminu-
log @arka Lau{evi}a, a sa
Zoranom Amarom, rediteljem
filma “[meker” i @arkovim
dugogodi{njim prijateljem, razgo-
varali smo o @arkovoj glumi,

pisanju i slikarstvu. @arko se, da
podsetimo, poslednji put poklonio
publici na beogradskoj premijeri
filma “Heroji Halijarda:. U kome
je briljantno odigrao glavnu
ulogu.

Festival je posthumno
dodelio priznaje @arku Lau{evi}u
za izuzetan doprinos filmskoj
industriji Srbije.

Uz izuzetan napor orga-
nizatora Festivala, zalaganje
volontera i svesrdnu pomo} mno-
gobrojnih sponzora i gledalaca
ovogodi{nji Festival opravdao je
svoje jubilarno izdanje, a Slavici
Petrovic, direktorki Festivala
uru~ena je “Lifetiem Achivement”
plaketa.

Festivali 

www.serbianmirror.com
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Nela Mihailovi}, 
glumica:
“Veoma sam uzbudjena

zbog dolaska na ovaj Festival, a i
kada sam dobila poziv da
u~estvujem, nisam se ni sekund
dvoumila, uprkos velikom broju
obaveza i ogromnom naporu. Ja
znam za ovaj Festival, `elela sam
da pozdravim ovu publiku, da se
upoznam sanjima i osetim zado-

voljstvo od njihovog aplauza.
Film “Heroji Halijarda“ je nai{ao
na veliki uspeh, a ja moram da
dodam da su heroji Halijarda i
srpske majke, jednu od takvih i
igram u ovoj ulozi, jer one, iako
su skrajnute i borave u senci,
ipak ~ine da `ivot pobedi, da
ljudskost pobedi, da se podele
prevazidju. Ne mogu sa po{tovan-
jem da govorim o onima koji su
ovaj film kritikovali, pre nego {to
su ga pogledali. Ovo je antiratni
film, pri~a o porodici, moralnim
vrednostima koje zaboravljamo i
dobro~instvu na{eg naroda.“

Nedeljko Baji}, 
producent i glumac:
“Sre}ni smo {to smo

kao ekipa filma ’Heroji Halijarda’
gosti na ovom Festivalu, svi smo
prvi put u Americi. Publika je
shvatila emociju i poruku ovog
filma, {to je za nas veliko zado-
voljstvo. Ispri~ali smo va`nu
pri~u iz istorije na{eg naroda,
potvrdjuju}i da smo mi veliki
narod, uprkos svim sukobima,
nesre}ama i te{koj istoriji na toj
geografskoj vetrometini. Za na{
narod 20. vek je bio veoma te`ak,
raskoli su odneli veliki broj
`rtava, a posledice tih medjusob-
nih sukoba mi `ivimo i danas.
Ovaj film je pri~a o porodici,
koja je nukleus svakog dru{tva.
Komunizam je, stavljaju}i partiju

ispred svega, uni{tio porodicu, a
mi smo ovim filmom ponudili
vizuru pomirenja, opciju da
zajedno gledamo u budu}nost.
Ovaj Festival je sa pravomisa
velikim razlogom posve}en i
@arku Lau{evi}u, izuzetnom
glumcu, vrhunskom profesional-
cu, koji se poklonio publici
poslednji put na premijeri na{eg
filma u Beogradu. On je dao
sna`an pe~at na{em filmu, a
mesto koje je on zauzimao u
na{em glumi{tu zauvek }e ostati
prazno.“

Damjan Jovi}, 
generalni konzul 
Srbije u ^ikagu:
“Divno ve~e na otvaran-

ju Festivala, prepune sale na pro-
jekcijama filmova, sve to potvrd-
juje da je ovaj Festival tokom
godina postao jedan od
najva`nijih, ne samo kulturnih,
ve} i dru{tvenih dogadjaja za

na{u dijasporu u ^ikagu. ”Heroji
Halijarda“ je izuzetan film,
na`alost i on odslikava taj te`ak
deo iz na{e istorije i podele med-
junasim narodom. Ba{ sam rekao,
na`alost, gledam film i vidim da
Nemci nisu uspeli toliko Srba da
ubiju koliko smo se mi medjusob-
no ubijali.”

Miodrag Radonji}, 
glumac i producent:
“Ja sam ve} drugi put

na ovom Festivalu, na moje
veliko zadovoljstvo, jer imam
mogu}nost da budem u kontaktu
sa na{om publikom sa ove strane
okeana, ta interakcija je za mene
veoma va`na. ’Indigo kristal’ je

debitantski film mladog reditelja
Luke Mihailovi}a, koji je izabrao
va`nu temu zanjegovu generaci-
ju,ali je ovaj film zanimljiv i za
stariju publiku, ba{ iz perspektive
iz koje roditelji gledaju na svoju
decu, pa mislim da je i potrebno-
da ga vide i stariji gledaoci. Ovo
je socijalna drama, o ljudima koji
nisu mogli da odu dalje od ulice,
a svakako nam je va`an i utisak
~ika{ke publike, koja je, verujem,
napravi na~in razumela na{ film.”

Zoran Amar, reditelj:
“Ja sam prvi put na

ovom Festivalu, nisam ni ina~e
~est posetilac festivala, ali mi se
ovo veoma dopada, slavi na{
film, i ono {to je najbolje iz pro-
dukcije u Srbiji. Prikazivanjem
filma ’[meker’ slavimo na{eg
velikog @arka Lau{evi}a, zato
mislim da je ovaj film tu sa razl-
ogom, jer u njemu @arko igra

svoju prvu veliku ulogu. Festival
prikazuje {irinu srpske filmske
produkcije, a onda i na~in na koji
su obradjene va`ne teme. I on
potvrdjuje da autorske umetni~ke
slobode jo{ uvek ima, jer prikazu-
je razli~ite filmove, o veoma

razli~itim temama i iz va`nih
uglova posmatranja.“

Luka Mihailovi}, red-
itelj filma “Indigo kristal”,
porukom se obratio publici
Festivala, nakon prikazivanja
filma”Indigo kristal”:

“Dobro ve~e vetroviti
grade. Veliko je zadovoljstvo i
~ast da moj prvi film bude
prikazan ba{ u va{em gradu.
Razloga je vi{e. ~ikago, pored
toga {to ima jaku srpsku zajed-
nicu,  za mene jebio posebno

inspirativan u stvaranju ’Indigo
kristala’. Po~etkom 2010. godina
grad je iznedrio jedan muzi~ki
pravac, koji kulturolo{ki prevazi-
lazi granice ~ikaga, pa i Amerike,
i {iri se svuda po svetu. Drill, kao
surov i jako detaljan prikaz `ivota
na ulici, bio je savr{ena muzi~ka
podloga za film. Kroz drill
muziku je prikazana cela ’kristal’
generacija, toliko da je jedna
pesma iz filma nazvana ba{
’^ikago’. Na{ film i va{ grad su
ve} povezani na neki na~in, time
nam je jo{ ve}e zadovoljstvo {to
}ete mo}i da u`ivate u njemu
ve~eras. Hvala.”

Gordana Bo`idarevi} 
Anastasov, 
profesorka 
francuskog jezika:
“U publici na Srpskom

filmskom festivalu u ~ikagu
vide}ete filmofile, radoznalce,
ljude `eljne dru`enja, ljude zain-
teresovane za kulturu, istoriju,
roditelje koji decu dovode kako
bi ova po~ela da postavljaju prava
pitanja... Nakon deset godina tra-
janja ovog festivala, svi oni, svi
mi, znamo da }emo pone{to od
toga na}i u ta tri dana. Nalazimo
i glamur u prisustvu najve}ih
zvezda, kvalitetnu informaciju o
najnovijim de{avanjima i ost-
varenjima, dah nostalgije pri

svakom osvrtu u pro{lost.
A ~ini se da i u~esnici

ovog festivala ose}aju zna~aj i
visinu dogadjaja. Svake godine na
listi gostiju ima sve vi{e va`nih
imena, a o nagradama sa kojima
odlaze ~ujemo ih da kasnije
pri~aju. Verujem da je priznanje
za njihov rad jo{ zna~ajnije kad
dodje iz ~ikaga, jer otvara nove
granice. Filmovi sa engleskim
prevodom direktno dopiru i do
nesrpske publike, pro{iruju}i tako
zna~aj i popularnost festivala.
Li~no sam ve} radoznala {ta }e
biti slede}e godine, jer koja god
selekcija filmova da bude
prikazana, i koji god gosti da se
pojave na bini, znam da }e pub-
lika biti zadovoljna!“

Du{ica Kosanovi}, 
novinar:
“Srpski filmski festival u

Chicagu polako postaje kultno
mesto gde smo mi u dijaspori
privilegovani da pratimo najnovi-

je projekcije srpskih filmova
.Ovaj Festival mi je privukao
posebnu pa`nju zbog velikog
broja prikazanih filmova i
glumaca koji su gostovali. Ne bi
me iznenadilo da nas na slede}em
Festivalu do~eka i crveni tepih s
obzirom na ovogodi{nju posetu i
dobru organizaciju.

Sve je imalo neku notu

REKLI SU O SRPSKOM 
FILMSKOM FESTIVALU ^IKAGO
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otmenosti, pa mi se na trenutak
u~inilo da smo svi na neki na~in
glumci, reditelji i kriti~ari. Bilo
mi je drago da sam se na{la u
dru{tvu glumaca, mladih re`isera
i mnogih ljudi koji ~ine sve da
ova tradicionalna, ve} 10. mani-
festacija bude i susret sa prijatelji-
ma i upoznavanje sa ljubiteljima
filma. Meni je posebno bio drag
mladi glumac u usponu, Denis
Muri}, ~iji rad pratim odranije.
Dopao mi se i dokumentarni film
mladog re`isera Marka Gruji}a.

Svakako najva`nija osoba
Festivala, koja sebe nesebi~no daje
ve} godinama, jeste Slavica
Petrovi}, koja je najve}i ’krivac’
{to smo svi u`ivali na Festivalu i
ose}ali se bitnim, jer delimo

ovakav kulturni dogadjaj u dijas-
pori.“

Marko Gruji}, reditelj:
“Srpski filmski festival

^ikago je najva`niji kulturni
dogadjaj za srpsku dijasporu u
Americi. To je mesto gde mo`ete
videti najnovije filmove iz srpske
produkcije i gde mo`ete upoznati
na{e zvezde, koje glume u tim
filmovima. Za filmske stvaraoce
je bitan jer je dobar za network-

ing. Tu mo`ete upoznati ljude iz
vi{e bran{i. Isto tako je odsko~na
daska za druge festivale. Va`no
je videti kako ljudi reaguju gleda-
ju}i va{ film, i onda popraviti ili
dodati, za prezentaciju va{eg rada
i na drugim festivalima.”

www.serbianmirror.com
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Povodom 9. januara, Dana
Republike Srpske, razgo-
varamo sa Njenom ekselen-

cijom generalnim konzulom Bosne
i Hercegovine u ^ikagu, gospod-
jom Tatjanom Teli}, koja je prva
pripadnica srpskog naroda na toj
funkciji nakon deset godina. Od
avgusta, od kada je u ^ikagu, ona
se na{oj zajednici predstavila kao
veoma vredna i posve}ena svom
poslu, na najbolji na~in predstavlja
zemlju iz koje dolazi, BiH i
Republiku Srpsku, a sa svojim
timom iz Konzulata BiH re{ava
probleme ljudi poreklom sa tih
prostora bez obzira na njihovu
etni~ku pripadnost. Politi~ki korek-
tna, aktivna, uvek ljubazna, obrazo-
vana, svestrana, poliglota – govori
pored maternjeg, engleski, francus-
ki i italijanski jezik, supruga i
majka troje dece. Na{a zajednica u
Americi je prepoznala njene vrline
i za kratko vreme postala je omil-
jeni predstavnik srpskog i ostalih
naroda BiH.

Rodjena je u Rijeci, 1978.
godine. Kao srednjo{kolka, pod
okolnostima ratnih de{avanja kada
je ve}ina srpskih porodica bila pri-
morana napustiti Hrvatsku, do{la je
u Banjaluku. Kako bi sa~uvali
`ivot, a kasnije i makar deo
imovine, razdvojila se sa roditelji-
ma i sestrama, pa od svoje
{esnaeste godine `ivi sama u
Banjaluci. Tu zavr{ava gimnaziju, a
potom i Ekonomski fakultet
Univerziteta u Banjaluci.
Diplomatsku akademiju Fakulteta
politi~kih nauka pohadjala je 2012.
godine, a 2022. godine Evropski
koled` za bezbednost i odbranu. 

Kada po~inje va{a kari-
jera i kako ste se prona{li u
diplomatiji?

“Od 2000. godine radim
u Vladi Republike Srpske, u
Kabinetu ministra unutra{njih
poslova Republike Srpske, 23
godine na poslovima medjunarodne
saradnje i evropskih integracija,
vi{e od dvanaest godina kao
rukovodilac tog sektora, a odredjeni
period i kao {ef Kabineta. Bio je to
posao sa brojnim izazovima u
veoma te{kim i manje te{kim vre-
menima, iz kojeg nosim zahvalnost
na svim iskustvima i prilikama koje
su mi pru`ene. U tom smislu moj
dosada{nji radni vijek, posve}en
razvoju medjunarodnih odnosa, bio
je usko povezan sa diplomatijom, a
pohadjanje Diplomatske akademije
Fakulteta politi~kih nauka je veoma
uticalo da se razvije dodatni afinitet

prema tom poslu, te da se moja
karijera potencijalno usmjeri u tom
pravcu.”

Da li ste ranije planirali
da `ivite u inostranstvu i kakva
vam je bila prva reakcija kada
ste saznali da }ete obavljati jednu
tako odgovornu funkciju, kao {to
je generalni konzul u veoma

velikoj i mo}noj zemlji Americi?
“Dodje vrijeme kada

~ovjek sazrije, izgradi se i profe-
sionalno i privatno i bude spreman
da prihvati nove izazove. Ponuda
od strane predsjednika Republike
Srpske i srpskog ~lana
Predsjedni{tva BiH za mene je
do{la u takvom trenutku. Pored tog
razgovora bio je potreban samo jo{
jedan, sa mojom porodicom.
~injenica da smo ovdje svi zajedno
govori o njihovoj neizmjernoj
podr{ci. Na}i se u grupi od desetak
ljudi koji su iz Republike Srpske
imenovani u diplomatiju BiH je
ve} ogromno ukazano povjerenje, a
biti pri tome imenovan za gener-
alnog konzula u ^ikagu, u
Sjedinjenim Ameri~kim Dr`avama
je velika odgovornost, ali i radost.
Ovdje treba biti vrijedan, posve}en
i radan, jer je mnogo i medjunaro-
dnih i doma}ih aktivnosti.”

U BiH su tri konstitutiv-
na naroda, tri nacije, ~esto

razli~itih stavova, a rane iz rata
jo{ uvek nisu zarasle. Kako
funkcioni{e Generalni konzulat
BiH u ^ikagu?

“Konstitutivnost naroda u
BiH se reflektuje i u diplomatiji,
{to zna~i da u diplomatsko-konzu-
larnim predstavni{tvima BiH u svi-
jetu rade i Srbi i Hrvati i Bo{njaci.

Isto tako se i rukovodioci postavl-
jaju po principu rotacije po
nacionalnoj pripadnosti, pa je tako
moj prethodnih bio Bo{njak. Na taj
na~in se omogu}uje ujedna~ena
posve}enost pitanjima sva tri naro-
da u BiH, ali i balans u sprovod-
jenju spoljne politike koja je po
mnogim pitanjima, na`alost,
neuskladjena.

Generalni konzulat BiH
funkcioni{e u prijatnoj i radnoj
atmosferi, kao i u dobrim med-
juljudskim odnosima. Meni je kao
rukovodiocu to veoma bitno kako
bi konzulat mogao na najvi{em
mogu}em nivou da vr{i svoju
osnovnu ulogu, a to je pru`anje
konzularnih usluga na{im i stranim
dr`avljanima kojima je potrebna
konzularna pomo} i za{tita u
skladu sa vlastitim propisima i
onima dr`ave prijema.

[to se ti~e odnosa u BiH,
oni jesu kompleksni, tri religije, tri
naroda, koji su bili u ratnom

sukobu koji je ostavio posljedice na
svaku porodicu, uklju~uju}i i moju.
Veliki je to izazov i ne treba ga
potcjenjivati jednostavnom
bajkovitom pri~om o su`ivotu i
multietni~nosti. Realnost je znatno
slo`enija od takvih floskula. Treba
mnogo vi{e iskrenosti, razumije-
vanja i kompromisnih odluka u
BiH da bi BiH u skladu sa
Dejtonskim mirovnim sporazumom
nastavila da funkcioni{e.

Sve to naravno ~ini posao
generalnog konzula BiH slo`enijim,
ali bitno mi je i da va{i ~itaoci
znaju da su vrata Generalnog
konzulata BiH u ~ikagu jednako
otvorena za pripadnike sva tri nar-
oda, bez obzira na etni~ku ili vjer-
sku pripadnost.“

U odnosu na druge
konzulate, va{ konzulat nije
broj~ano velik, ali pokriva veliki
deo ameri~ke teritorije. Uz to,
nakon rata tu se doselilo mnogo
na{ih gradjana. Zna li se koliko
ih je do{lo iz BiH i Republike
Srpske i kako posti`ete da obavite
zaista veoma brojne konzularne
poslove?

“U ovakvom poslu nema
slobodnog dana, svaki vikend je
posve}en dogadjajima u organizaci-
ji na{e dijaspore, a svaki radni dan
poslovima unutar konzulata i u
organizaciji drugih konzulata kojih
je u ~ikagu ne{to manje od
osamdeset. Konzulat nije u pot-
punosti kapacitiran, tri od sedam
radnih mjesta su bila upra`njena i
to se osjeti u realizaciji posla.
Nedavno smo popunili jedno
veoma bitno mjesto koje nam
zna~ajno unapredjuje pru`anje
osnovnih usluga ka gradjanima, {to
je uspijeh u ovako kratkom vre-
menu.

Ina~e, Generalni konzulat
u obavljanju svojih poslova ima
jurisdikciju u 25 saveznih dr`ava,
od Mi~igena i Ohaja na istoku do
Kalifornije na zapadu. U ostalim
dr`avama u SAD konzularne
usluge pru`a Konzularni ured
Ambasade BiH u Va{ingtonu. To
je ogromna teritorija i brojno
stanovni{tvo, ve}ina konzulata
drugih dr`ava iz ~ikaga pokriva
samo Midwest teritoriju, {to je
desetak dr`ava.

{to se ti~e na{ih iseljeni-
ka, emigracija sa teritorije BiH u
SAD postoji vi{e od 100 godina,
od Prvog svjetskog rata do danas.
U SAD prema procjenama
Ambasade BiH u Va{ingtonu, `ivi
oko 250.000 iseljenika iz BiH, od

~ega vi{e od 60% na prostoru koji
prokriva Generalni konzulat BiH u
~ikagu. Ovaj broj uklju~uje i
potomke osoba rodjenih u BiH, a
koje ameri~ki organi prepoznaju
samo kao ameri~ke dr`avljane.
Zato prema podacima Ureda za
popis stanovni{tva SAD, u SAD
`ivi 123.000 osoba rodjenih u BiH,
od ~ega njih 80.000 ima dvojno
dr`avljanstvo SAD i BiH. Te{ko je
govoriti o egzaktnim brojkama
kada je BiH u pitanju. Tek od
1994. godine, na popisu
stanovni{tva u SAD je uvedena
posebna kategorija za migrante
porijeklom iz BiH u SAD. Ranije
su se neki izja{njavali kao gradjani
SFRJ, Jugosloveni, odnosno isel-
jenici srpske i hrvatske nacional-
nosti su se evidentirali zbirno sa
svojim sunarodnicima iz Srbije,
Crne Gore, Hrvatske. To je speci-
fi~nost na{eg regiona i upravo iz
tog razloga moji prvi sastanci po
dolasku u SAD su bili sa srpskim
i hrvatskim generalnim konzulom.
Drago mi je ista}i da su odnosi na
tom nivou izuzetno dobri i ta
saradnja mi je veoma bitna. Veliki
procenat ljudi porijeklom iz BiH
svoja prava ostvaruje u dva
pomenuta Generalna konzulata,
potpuno legitimno i sa pravom, ali
ja ih i ovom prilikom pozivam da
reguli{u svoj status i putne isprave
i u Generalnom konzulatu BiH, jer
imamo mnogo primjera gdje ljudi-
ma zatreba u kasnijim godinama
uredno regulisan status, {to zbog
imovine u BiH, {to zbog povratka
u zemlju, a tada je te`e, u nekim
slu~ajevima izuzetno, poput `ena
koje ne prijave brak i promjenu
prezimena, pa nakon godina `ivota
pod drugim identitetom, tra`e ost-
varivanje prava u BiH.“

Koji su naj~e{}e proble-
mi i pitanja koja mu~e gradjane
iz BiH koji vam se obra}aju za
pomo}?

“Prije svega reakcija
na{ih ljudi na moj dolazak ovdje i
moje porodice me ~ini izuzetno
radosnom i ponosnom, posebno
Srba iz Republike Srpske uslijed
~injenice da vi{e od deset godina
Srbin nije bio na ~elu Konzulata
BiH u ~ikagu. Ono {to bih istakla
kao problematiku ponajvi{e je
sadr`ano u mom prethodnom
odgovoru, gradjani zanemare svoja
statusna i gradjanska pitanja godi-
nama pa se suo~avaju sa problemi-
ma u njihovom rje{avanju onda
kada im zatreba. Zato ih jo{ jed-
nom pozivam da vr{e redovno
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produ`enje paso{a, da vr{e prijavu
djece u dr`avljanstvo BiH, da pri-
javljuju sklapanje braka i promjene
li~nih podataka brakom. Za vrijeme
mog kratkog boravka u ~ikagu
obra}aju mi se najvi{e sa ̀ eljom da
moj boravak ovdje doprinese ja~em
povezivanju sa krajem iz koga
poti~u. BiH nije dr`ava koja mo`e
pru`iti zna~ajnu materijalnu
podr{ku, niti to na{i ljudi ovdje
tra`e, ali osje}am njihovu veliku
potrebu za moralnom savjeto-
davnom podr{kom. Moj osnovni
cilj ovdje i jeste da izgradimo {to
je mogu}e sna`niju vezu izmedju
ljudi i kraja iz koga poti~u, da oni
budu {to informisaniji o de{avanji-
ma u zemlji porijekla, kao i obrnu-
to, te da stvorimo klimu {to bolje
inkluzije dijaspore u projekte kul-
turnog, obrazovnog, nau~nog,
ekonomskog i drugog razvoja.

Znate, BiH je na kraju
2022. godine imala 3,5 milijardi
konvertibilnih maraka doznaka iz
inostranstva, i to personalnih trans-
fera, {to ne uklju~uje inostrane pen-
zije. BiH zna~ajnim dijelom ̀ ivi od
tog novca, ali `elja mi je da radi-
mo na projektima od kojih }e
korist imati i podru~je s kojeg
poti~u, ali i biznisi ljudi koji ih
vode, ovdje u SAD. Radi}emo na
tome da na{i ljudi vide svoju
poslovnu priliku u otad`bini, da to
bude dvosmjeran proces koji }e biti
od obostrane koristi, a pored
ekonomskog napretka dati i ve}i
dru{tveni efekat.”

Iako ste prili~no kratko
u ~ikagu, veoma ste aktivni,
odazivate se na sve pozive i za
kratko vreme upoznali ste mnogo
ljudi iz, kako se to sada popu-
larno ka`e, na{eg regiona. Kako
vi vidite na{u dijasporu?

“Najve}e zadovoljstvo u
mom poslu mi pri~injavaju dogad-
jaji u organizaciji na{e dijaspore.
Narod je ovdje veoma okupljen
oko svoje vjere, tradicije, kulture i
svog jezika, a zbog velike udal-
jenosti od otad`bine privr`enost tim
vrijednostima je jo{ ve}a. Mnogo
se radi na o~uvanju identiteta, jezi-
ka i kulturnog nasljedja, drago mi
je da na{ narod prepoznaje zna~aj
toga, a svojim prisustvom i radom
ovdje `elim da doprinesem tom
zajedni~kom cilju. Velika mi je
radost kada na{ narod razumije i
moju li~nu opredijeljenost i `elju
da zajedno radimo, a ja im li~no
stojim na raspolaganju.”

Da li ste pored brojnih
poslovnih kontakata, stekli i nove
prijatelje?

“Apsolutno. Hvala vam
na tom pitanju. Ljudi koje ovdje
upoznajem su vrlo dobronamjerni,
dijelimo zajedni~ku pozitivnu
energiju i mnogi su velika podr{ka
i meni i mojoj porodici. Vjerujem

da }e brojna prijateljstva stvorena
ovdje biti za cijeli `ivot.“

Nedavno ste kao po~asni
gost bili na na{em jubilarnom 10.
Srpskom filmskom festivalu u
~ikagu, upoznati ste sa radom
novina Ogledalo, posetili ste
srpske {kole i crkve, pozori{te…
Od kolikog je zna~aja o~uvanje
tradicije, kulture i jezika za
o~uvanje na{e nacije van
otad`bine?

“Prvi put sam imala pri-
liku prisustvovati Srpskom film-
skom festivalu u ~ikagu. Predivno
iskustvo i ogromna ~ast, a jo{ jed-
nom upu}ujem velike ~estitke
direktorici gospodji Slavici Petrovi}
i cijelom timu koji je doprinijeo
realizaciji tako velikog i zahtjevnog
projekta. Festivalu `elim da dugo
traje i nastavlja da uveseljava i
oboga}uje kulturom na{e ljude koji
`ive na ovom prostoru. Jednako me
ispunjava imati priliku obratiti se
na{em narodu putem lista
Ogledalo, koji ve} dugo informi{e
svoje ~itaoce zanimljivim i objek-
tivnim sadr`ajem, ~uvaju}i tako
vrhunsku reputaciju koju u`iva na
cijelom podru~ju SAD. I SFF i

Ogledalo su sredstva kojim se
zna~ajno doprinosi o~uvanju tradi-
cije, kulture i jezika, a to je, kako
sam rekla, na{ najve}i zadatak i
spona koja }e odr`ati vezu sa
otad`binom.

Pri ve}ini srpskih
pravoslavnih crkava djeluju folklor-
na dru{tva. Prisustvovala sam

smotri folklora u Indijani, divno je
vidjeti stotine djece koja se
anga`uju oko folklora koji je vi{e
od igre, ~uva na{u tradiciju i kul-
turno nasljedje. Isto va`i i za pred-
stave koje sam gledala u organi-
zaciji Srpskog dramskog pozori{ta.
Pozdravljam sve aktivnosti koje
okupljaju na{u djecu i mlade ljude
te time ~uvaju jezik od zaborava,
{to je najve}i izazov kada je u
pitanju `ivot u inostranstvu.”

Zanimljivo je i kako
medjusobno saradjuju konzulati
ostalih, stranih zemalja. Da li
~esto organizujete skupove i
dru`enja, i koliko oni uop{te poz-
naju politi~ku situaciju u BiH i
burnu bosanskohercegova~ku
istoriju?

“Pomenula sam da je u
~ikagu skoro osamdeset generalnih
i po~asnih konzulata drugih zemal-
ja. Ve}ina ih je veoma aktivna u
organizaciji raznih dogadjaja, u
zavisnosti od veli~ine i mo}i poje-
dine zemlje, a time i finansijskih
mogu}nosti. Redovni su susreti
Konzularnog kora ~ikaga kao i
Dru{tvenog kluba konzularnog
kora, a to su uvijek prilike da se

predstavnici drugih zemalja upoz-
naju sa situacijom u na{oj zemlji.
Ja svima redovno prisustvujem i
koristim svaku mogu}nost da raz-
govaramo na te teme. Naravno, oni
bli`i na{em regionu bolje poznaju
situaciju u zemlji, onim udaljenijim
je te`e objasniti mnoge stvari poput
one da BiH nema dan dr`avnosti,

jer ne postoji zajedni~ki zakon o
praznicima ve} samo zakoni o
praznicima entiteta i Br~ko distrik-
ta. Mnoge zemlje poznaju samo
jednu stranu pri~e o BiH. Ko god
se bavi Bosnom i Hercegovinom
na bilo koji na~in, mora saslu{ati
sva tri konstitutivna naroda u BiH,
ina~e nerijetko ~ine veliku {tetu
narodu koji tamo `ivi i ne dopri-
nose napretku.”

Pored toga {to ste
uspe{na poslovna `ena, imate
divnu porodicu. Kako su se va{a
deca i suprug sna{li u novom
okru`enju?

“Ovo je posao koji zahti-
jeva anga`man cijele porodice, i
supruga i djece, zbog toga je njiho-
va podr{ka veoma va`na. Svakako
da on sa sobom nosi i rizik nji-
hovog snala`enja u novoj sredini i
kako }e to dalje odrediti njihovu
budu}nost. Svjesni su uloge koju
kao tim imamo u predstavljanju
svog naroda i zemlje iz koje dolaz-
imo i mislim da to rade veoma
dobro. Od svih inostranih sredina u
kojima ~ovjek mo`e da se nadje
obavljaju}i diplomatske du`nosti,
~ikago je vjerovatno jedna od onih
u kojoj se ~ovjek najlak{e snadje i
prilagodi, jer je okru`en svojim
narodom i ima priliku da
upra`njava svoje obi~aje, njeguje
kulturu i tradiciju, upoznavaju}i se
istovremeno i po{tuju}i ono {to pri-
pada drugim narodima. Suprug i ja
ve}inu aktivnosti koje su van
Generalnog konzulata obavljamo
zajedno, a djeca, dvoje
srednjo{kolaca i jedno u osnovnoj
{koli, svoje {kolske obaveze real-
izuju bez problema sti~u}i nova
prijateljstva i nova iskustva. Nadam
se da je upravo to ono {to }e poni-
jeti iz Sjedinjenih Ameri~kih
Dr`ava, oboga}eni do`ivotnim pri-
jateljstvima i za budu}i `ivot koris-
nim iskustvima.“

Dan Republike Srpske 9.
januar Srbi proslavljaju sve~ano i
sa ponosom. Deo BiH ne priznaje
ovaj praznik. Kako ste vi na{li
kompromis izmedju razli~itih
stavova?

“Republika Srpska nastala
je 9. januara 1992. godine u
Sarajevu kao Republika srpskog
naroda u BiH odlukom tada{nje
Skup{tine srpskog naroda u BiH.
Republika Srpska je svoj prvi
Ustav dobila 28. februara 1992.
godine pod nazivom Ustav Srpske
Republike BiH, koja }e kasnije biti
nazvana Republika Srpska. Va`no
je ista}i da je Skup{tina srpskog
naroda proglasila Republiku Srpsku
prije bilo kakvih medjunacionalnih
sukoba i po~etka gradjanskog rata
u BiH, a kao odgovor na namjeru
Muslimana i Hrvata da se izdvoje
iz ?ugoslavije, te na stalno pre-
glasavanje Srba na svim nivoima u

BiH.
Posljednjih desetak godi-

na taj dan se poku{ava osporiti
kroz djelovanje Ustavnog suda BiH
koji je u velikoj mjeri uru{io sop-
stveni legitimitet zbog dominacije
stranih sudija, ~ija su mjesta trebala
da budu privremena mjera u trajan-
ju od pet godina i niza odluka sa
dominantno politi~kom, a ne
pravnom konotacijom.

Nezabilje`en je slu~aj da
je jedna institucija zabranila narodu
da ne{to obilje`ava i proslavlja, a
takva odluka je protivna i medju-
narodnim konvencijama za za{titu
ljudskih prava i osnovnih sloboda.

U Republici Srpskoj je
2016. godine ~ak odr`an i referen-
dum, a 99 odsto gradjana koji su
iza{li je glasalo potvrdno na refer-
endumsko pitanje “Da li podr`avate
da se 9. januar obilje`ava i slavi
kao Dan Republike Srpske?”.
Mislim da to sve govori o zna~aju
ovog datuma za srpski narod.

Sama ~injenica da je Dan
Republike proslavljan 20 i vi{e
godina bez ometanja, govori o
tome da se radi o politi~ki
motivisanoj odluci o zabrani.
Sporno je to {to je Srpska nastala
prije oru`anih sukoba, {to smeta
onima koji bi da odr`e pri~u o
Republici Srpskoj kao zlo~ina~koj
tvorevini. Njima na`alost nije spo-
ran samo 9. januar, njima je sporno
postojanje Republike Srpske.

Pri tome, Republika
Srpska ostaje dosljedna svojoj
opredijeljenosti za Dejtonski spo-
razum, {to podrazumijeva i
posve}enost miru i punom
po{tovanju suvereniteta, teritori-
jalnog integriteta i ustavnog poret-
ka BiH. Na`alost, sama sr`
Dejtonskog sporazuma, Ustav BiH,
godinama je na udaru medjunaro-
dnog visokog predstavnika i drugih
stranih aktera, koji nezakonitim
prisvajanjem zakonodavnih
ovla{tenja centralizuju BiH suprot-
no Ustavu BiH.

Srpskom narodu u BiH
`elim da nastavlja da proslavlja
svoj dan, kako ste rekli, sve~ano i
ponosno i da im ~estitam Dan
Republike Srpske, a svima zajedno
da uka`em koliko je va`no da
njegujemo saradnju i gradimo
temelje za mir i ekonomski pros-
peritet, ~uvaju}i svoj identitet.
Imamo obavezu prema generacija-
ma koje dolaze da kroz saradnju,
mir i stabilnost za njih napravimo
bolju budu}nost.

�elim ovom prilikom da
va{im ~itaocima i njihovim
porodicama po`elim dobro zdravl-
je, sre}u, mir i blagostanje u novoj
godini.“

Marijana Maljkovi}

moj boravak ovdje doprinese
ja~em povezivanju sa krajem iz
koga poti~u. BiH nije dr`ava koja
mo`e pru`iti zna~ajnu materijalnu
podr{ku, niti to na{i ljudi ovdje
tra`e, ali osje}am njihovu veliku
potrebu za moralnom savjeto-
davnom podr{kom. Moj osnovni
cilj ovdje i jeste da izgradimo {to
je mogu}e sna`niju vezu izmedju
ljudi i kraja iz koga poti~u, da oni
budu {to informisaniji o de{avan-
jima u zemlji porijekla, kao i obr-
nuto, te da stvorimo klimu {to
bolje inkluzije dijaspore u projek-
te kulturnog, obrazovnog,
nau~nog, ekonomskog i drugog
razvoja.

Znate, BiH je na kraju
2022. godine imala 3,5 milijardi
konvertibilnih maraka doznaka iz
inostranstva, i to personalnih
transfera, {to ne uklju~uje inos-
trane penzije. BiH zna~ajnim
dijelom `ivi od tog novca, ali
`elja mi je da radimo na projekti-
ma od kojih }e korist imati i
podru~je s kojeg poti~u, ali i
biznisi ljudi koji ih vode, ovdje u
SAD. Radi}emo na tome da na{i
ljudi vide svoju poslovnu priliku u
otad`bini, da to bude dvosmjeran
proces koji }e biti od obostrane
koristi, a pored ekonomskog
napretka dati i ve}i dru{tveni
efekat.”

Iako ste prili~no kratko
u ~ikagu, veoma ste aktivni,
odazivate se na sve pozive i za
kratko vreme upoznali ste
mnogo ljudi iz, kako se to sada
popularno ka`e, na{eg regiona.
Kako vi vidite na{u dijasporu?

“Najve}e zadovoljstvo u
mom poslu mi pri~injavaju dogad-
jaji u organizaciji na{e dijaspore.
Narod je ovdje veoma okupljen
oko svoje vjere, tradicije, kulture
i svog jezika, a zbog velike udal-
jenosti od otad`bine privr`enost
tim vrijednostima je jo{ ve}a.
Mnogo se radi na o~uvanju iden-
titeta, jezika i kulturnog nasljedja,
drago mi je da na{ narod prepoz-
naje zna~aj toga, a svojim pris-
ustvom i radom ovdje `elim da
doprinesem tom zajedni~kom
cilju. Velika mi je radost kada na{
narod razumije i moju li~nu
opredijeljenost i `elju da zajedno
radimo, a ja im li~no stojim na
raspolaganju.”

Da li ste pored brojnih
poslovnih kontakata, stekli i
nove prijatelje?

“Apsolutno. Hvala vam
na tom pitanju. Ljudi koje ovdje
upoznajem su vrlo dobronamjerni,
dijelimo zajedni~ku pozitivnu
energiju i mnogi su velika
podr{ka i meni i mojoj porodici.
Vjerujem da }e brojna prijateljst-
va stvorena ovdje biti za cijeli
`ivot.“

Nedavno ste kao
po~asni gost bili na na{em jubi-
larnom 10. Srpskom filmskom
festivalu u ~ikagu, upoznati ste
sa radom novina Ogledalo,
posetili ste srpske {kole i crkve,
pozori{te… Od kolikog je
zna~aja o~uvanje tradicije, kul-
ture i jezika za o~uvanje na{e
nacije van otad`bine?

“Prvi put sam imala pri-
liku prisustvovati Srpskom film-
skom festivalu u ~ikagu. Predivno
iskustvo i ogromna ~ast, a jo{ jed-
nom upu}ujem velike ~estitke
direktorici gospodji Slavici
Petrovi} i cijelom timu koji je
doprinijeo realizaciji tako velikog
i zahtjevnog projekta. Festivalu
`elim da dugo traje i nastavlja da
uveseljava i oboga}uje kulturom
na{e ljude koji `ive na ovom
prostoru. Jednako me ispunjava
imati priliku obratiti se na{em
narodu putem lista Ogledalo, koji
ve} dugo informi{e svoje ~itaoce
zanimljivim i objektivnim
sadr`ajem, ~uvaju}i tako vrhunsku
reputaciju koju u`iva na cijelom
podru~ju SAD. I SFF i Ogledalo
su sredstva kojim se zna~ajno

doprinosi o~uvanju tradicije, kul-
ture i jezika, a to je, kako sam
rekla, na{ najve}i zadatak i spona
koja }e odr`ati vezu sa
otad`binom.

Pri ve}ini srpskih
pravoslavnih crkava djeluju folk-
lorna dru{tva. Prisustvovala sam
smotri folklora u Indijani, divno

je vidjeti stotine djece koja se
anga`uju oko folklora koji je vi{e
od igre, ~uva na{u tradiciju i kul-
turno nasljedje. Isto va`i i za
predstave koje sam gledala u
organizaciji Srpskog dramskog
pozori{ta. Pozdravljam sve
aktivnosti koje okupljaju na{u
djecu i mlade ljude te time ~uvaju
jezik od zaborava, {to je najve}i
izazov kada je u pitanju `ivot u
inostranstvu.”

Zanimljivo je i kako
medjusobno saradjuju konzulati
ostalih, stranih zemalja. Da li
~esto organizujete skupove i
dru`enja, i koliko oni uop{te
poznaju politi~ku situaciju u
BiH i burnu bosanskohercego-
va~ku istoriju?

“Pomenula sam da je u
~ikagu skoro osamdeset general-
nih i po~asnih konzulata drugih
zemalja. Ve}ina ih je veoma
aktivna u organizaciji raznih
dogadjaja, u zavisnosti od veli~ine
i mo}i pojedine zemlje, a time i
finansijskih mogu}nosti. Redovni
su susreti Konzularnog kora
~ikaga kao i Dru{tvenog kluba
konzularnog kora, a to su uvijek

prilike da se predstavnici drugih
zemalja upoznaju sa situacijom u
na{oj zemlji. Ja svima redovno
prisustvujem i koristim svaku
mogu}nost da razgovaramo na te
teme. Naravno, oni bli`i na{em
regionu bolje poznaju situaciju u
zemlji, onim udaljenijim je te`e
objasniti mnoge stvari poput one

da BiH nema dan dr`avnosti, jer
ne postoji zajedni~ki zakon o
praznicima ve} samo zakoni o
praznicima entiteta i Br~ko dis-
trikta. Mnoge zemlje poznaju
samo jednu stranu pri~e o BiH.
Ko god se bavi Bosnom i
Hercegovinom na bilo koji na~in,
mora saslu{ati sva tri konstitutiv-
na naroda u BiH, ina~e nerijetko
~ine veliku {tetu narodu koji tamo
`ivi i ne doprinose napretku.”

Pored toga {to ste
uspe{na poslovna `ena, imate
divnu porodicu. Kako su se va{a
deca i suprug sna{li u novom
okru`enju?

“Ovo je posao koji zahti-
jeva anga`man cijele porodice, i
supruga i djece, zbog toga je nji-
hova podr{ka veoma va`na.
Svakako da on sa sobom nosi i
rizik njihovog snala`enja u novoj
sredini i kako }e to dalje odrediti
njihovu budu}nost. Svjesni su
uloge koju kao tim imamo u pred-
stavljanju svog naroda i zemlje iz
koje dolazimo i mislim da to rade
veoma dobro. Od svih inostranih
sredina u kojima ~ovjek mo`e da
se nadje obavljaju}i diplomatske
du`nosti, ~ikago je vjerovatno
jedna od onih u kojoj se ~ovjek
najlak{e snadje i prilagodi, jer je
okru`en svojim narodom i ima pri-
liku da upra`njava svoje obi~aje,
njeguje kulturu i tradiciju, upoz-
navaju}i se istovremeno i po{tuju}i
ono {to pripada drugim narodima.
Suprug i ja ve}inu aktivnosti koje
su van Generalnog konzulata
obavljamo zajedno, a djeca, dvoje
srednjo{kolaca i jedno u osnovnoj
{koli, svoje {kolske obaveze real-
izuju bez problema sti~u}i nova
prijateljstva i nova iskustva.
Nadam se da je upravo to ono {to
}e ponijeti iz Sjedinjenih
Ameri~kih Dr`ava, oboga}eni
do`ivotnim prijateljstvima i za
budu}i `ivot korisnim iskustvima.“

Dan Republike Srpske
9. januar Srbi proslavljaju
sve~ano i sa ponosom. Deo BiH
ne priznaje ovaj praznik. Kako
ste vi na{li kompromis izmedju
razli~itih stavova?

“Republika Srpska nasta-
la je 9. januara 1992. godine u
Sarajevu kao Republika srpskog
naroda u BiH odlukom tada{nje
Skup{tine srpskog naroda u BiH.
Republika Srpska je svoj prvi
Ustav dobila 28. februara 1992.
godine pod nazivom Ustav Srpske
Republike BiH, koja }e kasnije
biti nazvana Republika Srpska.
Va`no je ista}i da je Skup{tina
srpskog naroda proglasila
Republiku Srpsku prije bilo kakvih
medjunacionalnih sukoba i po~etka
gradjanskog rata u BiH, a kao
odgovor na namjeru Muslimana i
Hrvata da se izdvoje iz ?ugoslavi-

je, te na stalno preglasavanje Srba
na svim nivoima u BiH.

Posljednjih desetak godi-
na taj dan se poku{ava osporiti
kroz djelovanje Ustavnog suda BiH
koji je u velikoj mjeri uru{io sop-
stveni legitimitet zbog dominacije
stranih sudija, ~ija su mjesta trebala
da budu privremena mjera u trajan-
ju od pet godina i niza odluka sa
dominantno politi~kom, a ne
pravnom konotacijom.

Nezabilje`en je slu~aj da
je jedna institucija zabranila naro-
du da ne{to obilje`ava i proslavl-
ja, a takva odluka je protivna i
medjunarodnim konvencijama za
za{titu ljudskih prava i osnovnih
sloboda.

U Republici Srpskoj je
2016. godine ~ak odr`an i referen-
dum, a 99 odsto gradjana koji su
iza{li je glasalo potvrdno na refer-
endumsko pitanje “Da li podr`avate
da se 9. januar obilje`ava i slavi
kao Dan Republike Srpske?”.
Mislim da to sve govori o zna~aju
ovog datuma za srpski narod.

Sama ~injenica da je Dan
Republike proslavljan 20 i vi{e
godina bez ometanja, govori o
tome da se radi o politi~ki
motivisanoj odluci o zabrani.
Sporno je to {to je Srpska nastala
prije oru`anih sukoba, {to smeta
onima koji bi da odr`e pri~u o
Republici Srpskoj kao zlo~ina~koj
tvorevini. Njima na`alost nije spo-
ran samo 9. januar, njima je sporno
postojanje Republike Srpske.

Pri tome, Republika
Srpska ostaje dosljedna svojoj
opredijeljenosti za Dejtonski spo-
razum, {to podrazumijeva i
posve}enost miru i punom
po{tovanju suvereniteta, teritori-
jalnog integriteta i ustavnog poret-
ka BiH. Na`alost, sama sr`
Dejtonskog sporazuma, Ustav
BiH, godinama je na udaru med-
junarodnog visokog predstavnika i
drugih stranih aktera, koji neza-
konitim prisvajanjem zakono-
davnih ovla{tenja centralizuju BiH
suprotno Ustavu BiH.

Srpskom narodu u BiH
`elim da nastavlja da proslavlja
svoj dan, kako ste rekli, sve~ano i
ponosno i da im ~estitam Dan
Republike Srpske, a svima zajed-
no da uka`em koliko je va`no da
njegujemo saradnju i gradimo
temelje za mir i ekonomski pros-
peritet, ~uvaju}i svoj identitet.
Imamo obavezu prema generacija-
ma koje dolaze da kroz saradnju,
mir i stabilnost za njih napravimo
bolju budu}nost.

@elim ovom prilikom da
va{im ~itaocima i njihovim
porodicama po`elim dobro zdravl-
je, sre}u, mir i blagostanje u
novoj godini.“

Marijana Maljkovi}
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REKLAMIRAJTE SE 
U OGLEDALU
773.744.0373

OGLEDALO JE LIST 
KOJI NAS POVEZUJE!

I ovogodi{nje Bo`i}ne praznike, Kathy
Fanslow, predsednica humanitarne
organizacije “Na{i Srbi“ sa svojim

saradnicima prove{}e u Srbiji, i
najugro`enijim porodicama i deci uru~i}e
Bo`i}ne poklone.

Tokom sedmodnevnog boravka
posetice manastire na Kosovu, bi}e gosti

Ni{ke parohije, koja je inicijator izgradnje
ku}a za najugro`enije porodice U
Medvedji, a sa Patrijarhom Porfirijem u
Hramu Sveti Sava uru~i}e paketi}e za vi{e
od 600 dece. U narodnoj kuhinji bi}e
poslu`en ru~ak za vi{e od 2000 siroma{nih,
zahvaljuju}i donacijama organizacije “Na{i
Srbi“.

“Nakon izgradnje ku}a u
Medvedji, Ni{ka emparhija nas je pozvala
u goste, kako bi nam se zahvalili za sve
donacije koje smo prikupili i izgradili
ku}e ugro`enim porodicama. U Beogradu
}emo se tradicionalno dru`iti sa
mali{anima i prirediti ru~ak u narodnoj
kuhinji za mnogobrojne siroma{ne sugrad-

jane. Ovaj praznik je i prilika da se zah-
valimo svim na{im donatorima koji su nas
podr`ali u mnogim akcijama tokom 2023.
godine, potvrdjuju}i da je srce na{ih
sunarodnika veliko i pomoc koju pru`aju
uvek dragocena. Hristos se rodi!”- ka`e
Kathy Fanslow.

Mila Filipovi}

Kathy Fanslow sa delegacijom organizacije “Na{i Srbi“ i ovog Bo`i}a u poseti SrbijiPri~a Ogledala

POKLONI OD SRCA
Jedne Nove godine, ne se}am se vi{e

koje, izadjoh pred jutro na ulicu. Bilo
je to u ono daleko vreme dok je jo{

padao sneg i jelke bile prave, a ne
pla{ti~ne.

Ulica je bila zasuta slomljenim
staklom i odba~enim {arenim kapama od
kartona. U~ini mi se da u snegu vidim
jednu palu, izgubljenu zvezdu.

Jesam li rekao da je ulica bila
pusta, i duga, i bela, i bez zvuka?

Tada je ugledah kako ide prema
meni. Bila je ogrnuta belim kaputom ispod
koga je svetlucala duga ve~ernja haljina,
tako nestvarno tanka, i tako pripijena uz
njeno telo, kao da je sa{ivena od magle i
pau~ine. Gazila je sneg u lakim sandalama,
koje su uz nogu dr`ala samo dva jedva
vidljiva zlatna kai{i}a. Pa ipak, njene noge
nisu bile mokre. Kao da nije dodirivala
sneg. Jednom rukom pridr`avala je ovratnik

kaputa, a u drugoj nosila malu barsku tor-
bicu od pletenog alpaka, istu onakvu kakve
bake ostavljaju u nasledstvo najmilijim
unukama.

Jesam li rekao da je plakala i da
su joj se suze ledile na licu, poput najfini-
jeg nakita?

Pro{la je pokraj mene ne prime-
tiv{i me, kao u snu. U prolazu obuhvati me

oblak nekog egzoti~nog
mirisa. Nikad ga posle
nisam sreo. Nikada je
posle nisam sreo. Da,
bila je plava. Ne, crna.
Ne, ridja! Imala je
ogromne tamne o~i; u to
sam siguran.

Za{to je
napustila pre vremena
novogodi{nje slavlje? Da
li je neko ko je te no}i
bio sa njom zaspao ili
odbio da je prati? Da li
se napio i bio prost?

Da li je to, u
stvari, bila Nova godina? Jesam li mo`da
jedan od retkih no}nih {eta~a koji je imao
sre}u da je vidi li~no?

Ili je to bila Sne`ana kojoj su
dojadili pijani patuljci?

Ali, za{to je plakala?
Jesam li ve} rekao da sam ovu

pri~u napisao samo zbog toga da je ona
mo`da pro~ita i javi mi se telefonom?

Ve} vi{e od petnaest godina
razmi{ljam o tome za{to je plakala one
no}i.

NOVA GODINA

www.serbianmirror.com
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Ovan
Januar 2024. bi}e peri-
od pun akcije za vas.

Spavanje i odmor mogu da postanu
redak slu~aj dok se upu{tate u vrt-
log aktivnosti i odgovornosti.
Mo`da }e biti potrebe da radite
tokom praznika da biste iskoristili
izvanredne mogu}nosti za unapred-
jenje projekta. Iako ovo u po~etku
mo`e izgledati kao `rtva, na kraju
}e se pokazati korisnim i na profe-
sionalnom i na li~nom nivou.

Ovnovi mogu da o~ekuju
da }e njihovi prijatelji i poznanici
biti izuzetno aktivni u ovom perio-
du. Svi }e rado uputiti pozive za
u~e{}e u raznim aktivnostima i
tra`iti va{u pomo}. Nemogu}nost da
odbijete tudje zahteve bi}e za vas
zna~ajan izazov, ali }e ljudi oko vas
ceniti va{u spremnost da pru`ite
ruku. U januaru }ete zablistati kao
kraljevi i kraljice kreativnosti i
generisanja ideja. Va{ um }e biti
pun prakti~nih predloga koji zahte-
vaju brzu implementaciju. Va`no je
napomenuti da ne}e sve i}i savr{eno
tokom ovog meseca. Nai}i }ete na
nekoliko prepreka koje zahtevaju
nepokolebljiv trud i odlu~nost.
Medjutim, o~ekivani rezultati }e
prema{iti i najludja o~ekivanja.
Izazovi sa kojima }ete se susresti u
januaru poslu`i}e kao odsko~na
daska za li~ni i profesionalni rast.
Zahtevna priroda ovog meseca }e
testirati va{u izdr`ljivost i ve{tine
re{avanja problema, omogu}avaju}i
vam da izadjete ja~i i uspe{niji.
Imate otpornost i istrajnost potrebne
da savladate sve prepreke koje vam
se nadju na putu. Klju~ je da
ostanete fokusirani i odr`ite poziti-
van na~in razmi{ljanja tokom
~itavog meseca. Prihvataju}i prilike
koje se pojavljuju i suo~avanje sa
preprekama direktno, mo`ete osigu-
rati da va{i napori urode velikim
plodom. Rezultati postignuti u ovom
periodu bi}e potvrda va{e nepokole-
bljive odlu~nosti i posve}enosti.
Prihvatite sve izazove, iskoristite
prilike i pustite da va{ nezaustavljivi
duh zablista.

Oko 12. januara mogli bi
da dobiju neo~ekivani novac. Va{a
intuicija je mo}na 29. januara.

Bik
Januar }e se pokazati
kao turbulentan period,

koji }e zahtevati
smirenost, racionalnost i hlad-
nokrvnost po kojima su Bikovi poz-
nati. Ovog meseca mo`ete se na}i u
poziciji da budete stub podr{ke i
za{tite za one oko vas. Va{a stabil-
na i postojana priroda }e privu}i

ljude koji tra`e utehu i vodjstvo
tokom ovog izazovnog vremena.
Iznenadjuju}e, pojedinci Bikovi, koji
obi~no pokazuju rezervu i ravn-
odu{nost, pokaza}e izuzetnu
osetljivost i takt, pru`aju}i ruku
pomo}i kada je to najpotrebnije.
Klju~ uspeha Bika u januaru le`i u
njihovoj nepokolebljivoj radnoj etici
i posve}enosti. Oni }e svoje zadatke
re{avati marljivo, {tedljivo, savla-
davaju}i prepreke, pa ~ak i izaziva-
ju}i samo tkivo stvarnosti. U svojoj
posve}enosti stvaranju novih stvari i
procesa, Bikovi }e ostaviti neizbrisiv
trag u svom okru`enju. Medjutim,
usred gu`ve i gu`ve postoji rizik da
zanemarite svoje li~ne poslove.

Za pojedince Bika je
klju~no da daju prioritet sopstvenim
potrebama i blagostanju, obezbedju-
ju}i da ne izgube iz vida sopstvene
te`nje. Postavljaju}i ravnote`u
izmedju svog nesebi~nog doprinosa
drugima i brige o sopstvenim li~nim
stvarima, Bik zaista mo`e da mak-
simalno iskoristi mogu}nosti koje
im se pru`aju u januaru. Ovaj
mesec pru`i}e vam prilike da
oja~ate svoju materijalnu bazu,
unapredite svoju profesionalnu kari-
jeru i pove}ate bezbednost i udob-
nost domova.

Pojedinci treba da isko-
riste ove mogu}nosti sa nepokole-
bljivom odlu~no{}u, jer su one
nadohvat ruke i ozna~avaju zna~ajan
rast i stabilnost. U su{tini, januar
2024. }e od Bika zahtevati da savla-
da ve{tinu `ongliranja sa vi{e
zadataka istovremeno. Njihova
snaga i `elja da se isti~u bi}e na
vrhuncu, ohrabruju}i ih da prkose
izgledima i prevazidju o~ekivanja.
Klju~ni regulator ovih procesa bi}e
nesalomiva snaga volje koja se
nalazi u svakom pojedincu rod-
jenom u znaku Bika. Najva`nije je
da ne dozvolite sre}i da izmakne,
ve} da je ~vrsto uhvatite i usmerite
ka ostvarenju svojih ciljeva. Dok
Bikovi prolaze kroz izazove i prilike
u januaru, moraju zapamtiti da
ostanu verni svojim plemenitim
principima i moralnom kompasu.

Svojom nepokolebljivom
snagom, neumornom radnom
etikom, ostavi}e trajan uticaj na svet
oko sebe. Zagrlite mesec ispred sebe
i neka va{a plemenita priroda zab-
lista.

Blizanci
U januaru 2024.
mo`da }ete se suo~iti

sa nizom izazova i prili-
ka koje }e testirati va{u sposobnost
da odredite prioritete, prilagodite se
i zadr`ite samokontrolu. Za vas je

klju~no da ovom periodu pristupite
bistrog uma, jer }e o~igledan haos
otkriti strukturirani put ka napretku.
Efikasnim upravljanjem svojim
odgovornostima, koriste}i svoju
intuiciju i prihvataju}i timski rad,
mo`ete biti ja~i i uspe{niji. Neki
ljudi rodjeni pod ovim znakom
suo~i}e se sa pojedincima koji
zahtevaju da se ispune dugo o~eki-
vane obaveze. Ova obe}anja mo`da
traju ve} neko vreme, ostavljaju}i
vam ose}aj preoptere}enosti.
Medjutim, va`no je zapamtiti da se
izazovi ~esto predstavljaju kao
prikrivene prilike za rast. Takodje,
mogu se suo~iti sa li~nim problemi-
ma koji zahtevaju hitnu pa`nju. Ovo
vas mo`e ostaviti rastrzani izmedju
ispunjavanja spoljnih obaveza i
bavljenja sopstvenim potrebama.
Ose}aj o~aja mo`e biti neodoljiv,
{to mo`e dovesti do impulsivnih,
ishitrenih odluka. Medjutim, od
su{tinskog je zna~aja za osobe ovog
znaka da zadr`e samokontrolu i da
se oslone na intuiciju kako bi
upravljali ovim nemirom. Va`no je
prepoznati da je naizgled januarski
haos samo prikriveni sistem napret-
ka. Efikasna raspodela optere}enja i
odredjivanje prioriteta zadataka }e
dovesti do ose}aja kontrole i
postignu}a. Prihvataju}i strukturu
unutar haosa, pojedinci mogu da se
kre}u kroz pote{ko}e dok odr`avaju
jasan fokus na svoje ciljeve.

Takodje, ne treba da se
ustru~avate da tra`ite podr{ku i
pomo} od pouzdanih prijatelja i vol-
jenih. Uklju~ivanjem drugih u svoje
putovanje, mo`ete imati koristi iz
razli~itih perspektiva i deliti posao.
Rad sa drugima ne samo da }e
olak{ati optere}enje, ve} }e i
pobolj{ati medjuljudske ve{tine i
podsta}i ~vr{}e odnose. Intuicija
vam mo`e pomo}i da pronadjete
na~in da zaradite vi{e novca na
kraju meseca, ta~nije 28. januara.

Rak
U januaru, ljudi rod-
jeni pod znakom zodi-

jaka Raka nalaze se na
intrigantnoj raskrsnici. Te{ka situaci-
ja sa kojom se suo~avaju ove osobe
se vrti oko odluke da li treba vi{e
da se fokusiraju na re{avanje profe-
sionalnih pote{ko}a ili da posvete
pa`nju re{avanju problema u svojim
li~nim odnosima. Ova dilema }e
sigurno biti posebno izazovna jer
fundamentalna priroda onih rodjenih
u znaku Raka retko odstupa od
fokusa na odnose, {to ukazuje na
duboko ukorenjeni naglasak koji oni
prirodno stavljaju na ljudsku vezu, a
ne na ~istu te`nju za

materijalisti~kim sticanjima. Uprkos
ovoj inherentnoj sklonosti Rakova
da se vi{e fokusiraju na porodicu,
situacije koje proizilaze iz profesion-
alne sfere tokom januara ne mogu
pro}i nezapa`eno. Poslovno
okru`enje }e ih sna`no pozvati na
akciju. Sve ve}e mogu}nosti ne}e
dozvoliti luksuz da se njihov fokus
preusmeri na medjuljudska pitanja,
bilo da se radi o re{avanju sukoba,
podsticanju pomirenja ili upravljan-
ju turbulencijama tokom verbalnih
sporova. Cilj je, dakle, postizanje
ravnote`e u aktivnostima,
omogu}avaju}i istovremeno
re{avanje razli~itih pitanja. U ovom
balansiranju, glavna vrlina koja bi
vas mogla usmeriti ka uspehu je da
izvr{ite svoje izbore sa odlu~no{}u i
pedantnim pristupom.

Ignorisanje pitanja koja
zahtevaju nepodeljenu pa`nju i
smislen odgovor mo`e dovesti do
potencijalnih gubitaka. ~ak i u
situacijama kada re{enje mo`e izgle-
dati nemogu}e, Rakovi se ohrabruju
da krenu napred i pokrenu akciju.
Kako se pribli`avamo januaru
2024., poruka za Rakove postaje
sasvim jasna. Lenjost ne}e biti
saveznik u vremenima koja dolaze.
Oni pojedinci Rakovi koji istupe
napred, puste oklevanje i aktivno se
bave realno{}u svojih okolnosti,
odlu~no }e prevazi}i izazove koji su
pred njima. Koriste}i prakti~nu,
emocionalnu i duhovnu energiju,
zaista }ete mo}i da se kre}ete u
pravcu koji nova godina obe}ava.
Pazite da ne donosite prebrzo
zaklju~ke oko 16. januara.

Lav
Za ambicioznog Lava
u januaru, sve se

uglavnom vrti oko
dono{enja strate{kih odluka koje su
potpuno uronjene u potragu za
stvaranjem prihoda. Postoji svr-
sishodno uskladjivanje svih
aktivnosti ka gomilanju bogatstva,
sa o~iglednim takti~kim pomeran-
jem ka prakti~nosti. Medjutim, ovaj
period ne treba tuma~iti samo kao
strastvenu te`nju za stvaranjem
bogatstva, jer se Lav ne smatra
sasvim pragmati~nim. Njegova
inherentna potreba za li~nom slo-
bodom i sigurno{}u ima prednost
nad pukim gomilanjem bogatstva,
podse}aju}i nas da za plemenitog
Lava bogatstvo nije samo sebi cilj,
ve} odsko~na daska ka ve}im `ivot-
nim ciljevima.

Garancija da mogu da
u`ivaju u mirnom ekosistemu `ivota
bez nepotrebnih finansijskih briga,
uz zadr`avanje svoje te{ko ste~ene

li~ne slobode. Lavovo putovanje do
januara 2024. ne samo da }e im
omogu}iti da postignu impresivno
stanje finansijske nezavisnosti, ve}
}e ih odvesti i na put samootkrivan-
ja koje }e pove}ati njihovo
samopo{tovanje. Oni }e odlu~no
savladati ve{tinu balansiranja svojih
karakteristi~nih osobina sa
novootkrivenim pragmati~nim pris-
tupom, dalje ja~aju}i svoju finansi-
jsku poziciju bez ugro`avanja svojih
osnovnih instinkata liderstva,
kreativnosti i istinske brige.

U zaklju~ku, januar 2024.
pojavljuje se kao uzbudljiva stranica
u `ivotnom kalendaru Lava, nude}i
im jedinstvenu priliku da oja~aju
svoja sredstva, a da pritom zadr`e
svoje inherentne kvalitete. Obe}ava
mnogo vi{e od samog finansijskog
rasta; predstavlja put ka pove}anom
samopo{tovanju i sigurnijem `ivotu.
Savet – Izbegavajte igre snage sa
drugima na poslu oko 20. januara.

Devica
Januar 2024. bi}e za
vas miran i skladan

period. Tokom ovog
zna~ajnog vremenskog perioda,
kreta}ete se u okru`enju potpunog
mira i spokoja, sa punim fokusom
na svoju voljenu porodicu i ute{an
zagrljaj doma. Kako se svet okre}e,
na}i }ete utehu i zadovoljstvo u
predvidljivom ritmu `ivota.
Oslanjaju}i se na svoju urodjenu
kreativnost i snala`ljivost, ulo`i}ete
svoje izuzetne sposobnosti u trans-
formaciju `ivota svojih najmilijih,
ispunjavaju}i svoje domove `ivom
energijom i stvaraju}i atmosferu
punu slavlja i sigurnosti. Bilo da se
radi o transformacijama enterijera,
pomno planiranim porodi~nim oku-
pljanjima ili stvaranju trenutaka
bla`enstva i zajedni{tva, Devica
koja obra}a pa`nju na detalje
pobrinu}e se da njihovi voljeni
u`ivaju u toplini, ljubavi i radosti
koju stvaraju njihovi napori. Iako
radna oblast mo`e biti svedok
izvesnog restrukturiranja, bi}ete
zadovoljni jer se projekti odvijaju
bez problema, pridr`avaju}i se
unapred odredjenog scenarija. Ovaj
slu~aj donosi talas olak{anja, elimi-
ni{u}i mogu}nost hitnih slu~ajeva ili
situacija koje izazivaju nervozu.
Kao ne`no jedro, graciozno }ete
jedriti kroz svoje profesionalne
poduhvate, sigurni u saznanje da
svaki aspekt napreduje kako je pred-
vidjeno. Finansijski }ete biti
blagosloveni blagovremenim i
o~ekivanim prilivima, nesumnjivo
zaslu`uju}i divljenje onih oko vas.
Dok spoljni svet vrvi od kome{anja
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i freneti~ne energije, vi }ete ostati
netaknuti, a va{e mirno uto~i{te }e
vas za{tititi od haosa koji pro`ima
prvi mesec u godini. Ovaj predah
vam omogu}ava da se u potpunosti
prepustite preko potrebnom odmoru
i podmladjivanju. Savet – pazite na
tendenciju da se ka`e previ{e na
kraju meseca, posebno 27. januara.

Vaga
Januar 2024. obe}ava
da }e biti mesec ispun-

jen zna~ajnim mogu}nosti-
ma za li~ni i materijalni razvoj.
Tajnovitost i tu~e iza scene ne}e
vam dobro poslu`iti u januaru. Put
do uspeha le`i u otvorenosti i trans-
parentnosti. Neophodno je izbega-
vati aktivnosti koje zahtevaju da
sakrijete svoje namere ili postupke.
Umesto toga, trebalo bi da se
fokusiraju na metode rasta koje su
pravedne i jasne. Rade}i ovo,
mo`ete negovati ~vrstu osnovu za
svoje li~ne i materijalne te`nje.

Da biste osigurali uspeh,
klju~no je da date prioritet svom
mentalnom blagostanju. U januaru
bi trebalo aktivno da isklju~e
podru~ja optere}ena problemima sa
liste `ivotnih prioriteta. Ovaj izbor
}e vam omogu}iti da zadr`ite fokus
i posvetite svoju energiju zadacima
koji donose ispunjenje i pozitivne
rezultate. Januar je period visoke
aktivnosti i treba iskoristiti svoj
kreativni potencijal. Rade}i
kreativno i odlu~no, vide}ete
zna~ajan napredak i stvoriti ose}aj
postignu}a. U prvom mesecu 2024.
godine mogli bi da se suo~e sa
mnogim aferama. Iako ovo mo`e
izgledati izazovno, ono takodje
predstavlja priliku za li~ni rast i
razvoj. Prihvataju}i transparentnost,
prevazila`enje anksioznosti i sumnje
i preuzimaju}i kontrolu nad svojim
`ivotima, Vage }e se na}i na putu
ka prosperitetu i li~nom razvoju.
Bavljenje kreativnim radom da}e
najperspektivnije rezultate. Uprkos
izazovima koji mogu nastati iz
razli~itih sfera `ivota, Vage imaju
potencijal da postignu velike stvari
u ovom dinami~nom periodu.

Januar predstavlja odli~nu
priliku da postavite temelje za
bogatu i ispunjenu godinu koja je
pred vama. Mudro unutra{nje
ose}anje mo`e vam pomo}i da
donesete vi{e novca na svoje radno
mesto na kraju meseca, 28. januara.

[korpija
U januaru 2024., ljudi
rodjeni pod horoskop-

skim znakom [korpije
do`ive}e jedinstvenu kombinaciju
sre}e usred slo`enosti. Uprkos
~injenici da im predstoji period koji
je obele`en konfuzijom, [korpije su
predodredjene da svoje ciljeve ost-
vare dobrim rezultatima. U iznenad-

juju}em preokretu dogadjaja, [korpi-
je, poznate po svojoj skepti~noj i
pedantnoj prirodi, do`ive}e veliku
promenu u svojoj li~nosti u januaru.
Oni }e verovatno ostaviti po strani
svoje sklonosti da budu izbirljivi i
nepoverljivi, ~ak i ako se ~ini da ima
malo opravdanja za ovu promenu.
O~ekuje se da }e ovo odstupanje od
njihovih uobi~ajenih navika dati poz-
itivnu prednost njihovim interakcija-
ma i odnosima, utiru}i put dubokom
li~nom razvoju.

Januar }e sa sobom doneti
neo~ekivanu sre}u. Ovo }e se man-
ifestovati u obliku nagrada za pro{la
dostignu}a koja prevazilaze normu i
ose}a}e se kao dar sudbine. Ovaj
neo~ekivani rezultat }e imati jo{
ve}i zna~aj ako [korpije mogu brzo
i odlu~no da odgovore na razvoj
scenarija oko njih. Uprkos magli
koja mo`e da obele`i po~etak mese-
ca, [korpije }e najve}i uspeh posti}i
uspostavljanjem strukturiranog
`ivotnog programa. Usred neizves-
nosti, struktura mo`e da obezbedi
neophodno sidro, pru`aju}i ose}aj
stabilnosti i pravca.

Izbegavaju}i smetnje i
odr`avaju}i svoje dnevne obrasce,
[korpije }e mo}i efikasnije da se
kre}u mutnim vodama januara 2024.
Zato }e januar 2024. biti mesec
kontrasta za ljude rodjene u znaku
{korpije. Kombinuje potencijalne
komplikacije sa iznenadjuju}im
naletima sre}e i upadljivim odstu-
panjem od njihovih uobi~ajenih ten-
dencija. Prihvataju}i neo~ekivanu
sre}u i negovaju}i strukturiran `ivot
usred neizvesnosti, [korpije mogu
da se raduju plodonosnoj novoj
godini koja je pred nama. Savet –
krajem meseca, ta~nije 29. januara,
slu{ajte intuiciju, ona nudi jedinstve-
na re{enja za li~ne probleme.

Strelac
O~ekuje se da }e prvi
mesec 2024. Strelcu

doneti ogromne profesion-
alne mogu}nosti. ~ini se da se kos-
mos uskladjuje u korist njihovih
ambicija i napornog rada. Energi~ni i
puni odlu~nosti, Strelac }e svaki
kamen spoticanja pretvoriti u
odsko~nu dasku do pobede. Njihov
neuporedivi intenzitet i fokusirano
dr`anje ostavi}e sna`an utisak na one
oko njih, izazivaju}i divljenje, ako ne
i nagove{taj zavisti kod kolega. Kako
Strelci zapo~inju svoje putovanje
kroz januar, situacije mogu po~eti
drasti~no da se menjaju.

Medjutim, dobro pripreml-
jeni Strelci ve{to }e se snalaziti u
ovom uzburkanom moru dogadjaja,
oslanjaju}i se na svoju agilnost i pri-
lagodljivost. Ovo takodje mo`e poz-
vati Strelca da preuzme kormilo i
kapetana njihovog broda, {to mo`e
zahtevati nepopularne, ali
neophodne mere da bi se obezbedio

napredak i odr`ala ravnote`a.
Olujno vreme ne prestaje

samo sa profesionalnim pitanjima;
prote`e se i na medjuljudske
odnose. Odnosi bi mogli biti
prili~no burni za Strelce tokom
ovog perioda. Sukobi, rasprave i
neslaganja mogu postati uobi~ajena
pojava. Uprkos njihovoj mirnoj
prirodi i `elji da izbegnu takve
situacije, izbegavanje ovih zagre-
janih razmena bi}e gotovo
nemogu}e. Zato treba da se
naoru`aju strpljenjem i snagom
volje da se {to vi{e odvoje od ovih
sukoba. Klju~na ve{tina koju }e
Strelci morati da koriste ovog janu-
ara je sposobnost da jasno razlikuju
svoje postupke i re~i. Ova ve{tina
}e biti posebno va`na u odr`avanju
ravnote`e na radnom mestu, poseb-
no u prisustvu nekih zavidnih kole-
ga. Strelci su prirodne diplomate,
ve{te u spre~avanju da li~na
ose}anja negativno uti~u na njihov
radni u~inak. U januaru }e ova
ve{tina biti klju~na za njihov profe-
sionalni uspeh. Stoga }e januar
2024. biti uzbudljiv mesec za
Strelce, sa kombinacijom profesion-
alnih pobeda i medjuljudskih izazo-
va. Kada iskoriste svoju energiju i
iskoriste svoje o{tre ve{tine
dono{enja odluka, nesumnjivo }e
efikasno manevrisati u svom profe-
sionalnom okru`enju. Strelci, medju-
tim, treba da se pripreme za mogu}e
tenzije u svojim odnosima tako {to
}e savladati umetnost odvajanja od
emocionalnih turbulencija. Oni koji
nisu u vezi, ljubav o~ekuju krajem
meseca!

Jarac
U januaru 2024.
godine, ljudi rodjeni

pod horoskopskim
znakom Jarca zauze}e centralno
mesto, stupaju}i na crveni tepih
uspeha i priznanja. Ovaj povoljan
mesec najavljuje vreme kada se
okolnosti sla`u, ~ine}i ~ak i
najuzvi{enije ciljeve dosti`nim. Prvi
mesec 2024. obe}ava plodno tlo za
procvat svih te`nji. Prilike }e se
pojaviti u skladu sa va{om ambi-
cioznom prirodom i gurnuti vas ka
uspehu. Medjutim, va`no je da
budete pa`ljivi i izbegavate da se
nadjete na svom putu. Trebalo bi da
vode ra~una o sopstvenim
unutra{njim nemirima, jer sujeta i
visoki zahtevi mogu da zao{tre
odnose. Ostaju}i prizemljeni i
odr`avaju}i ose}aj poniznosti,
mo`ete sa~uvati ove neprocenjive
veze i pobolj{ati svoj put ka uspe-
hu. U januaru, Jar~evi }e do`iveti
nivo emocionalnog intenziteta i ̀ elje
da se isti~u kao nikada ranije. Ovo
poja~ano emocionalno stanje mo`e
inspirisati i uznemiriti one oko njih,
posebno ako pojedinci dele sli~ne
ambicije.

Jar~evi bi trebalo da vode
ra~una da upravljaju svojim emoci-
jama sa milo{}u i razumevanjem.
Ve`banjem samosvesti i empatije,
Jar~evi mogu da se snadju u poten-
cijalno nezgodnim situacijama, pod-
sti~u}i pozitivne odnose umesto da
stvaraju nepotreban sukob. Dobi}ete
jasnu prednost usvajanjem
druga~ijeg pristupa, sa ponizno{}u i
snagom volje. Pokazivanje ovih vrli-
na izdvoji}e Jar~eve, pokazuju}i nji-
hovu nepokolebljivu posve}enost
svojim ciljevima. Kroz poniznost,
oni mogu da grade mostove, pod-
sti~u}i saradnju i po{tovanje medju
kolegama i partnerima. Odi{u}i
snagom volje u svojim postupcima i
odlukama, Jar~evi }e inspirisati pov-
erenje i divljenje, utiru}i put plod-
nim partnerstvima i odnosima.

Dok se relativno lako
kre}ete kroz januarske zadatke i
spoljne izazove, suo~avanje sa
sobom mo`e biti zahtevnije.
Intenzivna te`nja za uspehom i priz-
nanjem mo`e stvoriti unutra{nje
sukobe i sumnje u sebe. Medjutim,
Jar~evi poseduju otpornost i
samosvest potrebnu da prevazidju
ove izazove. Ve`banjem introspekci-
je, samorefleksije i samokontrole,
oni mogu da usklade svoje te`nje i
li~ni rast, {to }e dovesti do
zna~ajnih dostignu}a kako u nji-
hovim profesionalnim nastojanjima
tako iu ljubavnom `ivotu. Dakle,
januar 2024. vam nudi veliku scenu
da zablistate, jer su uspeh i priznan-
je na dohvat ruke i uz pa`ljiv prist-
up, spremni ste da postignete velike
podvige, obezbedjuju}i dobar
po~etak godine.

Vodolije
Januar 2024. mo`e
doneti izazovne

trenutke za ljude rodjene
u horoskopskom znaku Vodolije.
Neo~ekivani obrti u va{im li~nim i
profesionalnim sferama mogu vas
{okirati i zbuniti. Medjutim,
suo~avanjem sa svojim bitkama i
prihvatanjem smirenosti i otpornosti,
mo`ete upravljati ovim izazovima i
otkriti skrivene mogu}nosti za rast i
stabilnost. U januaru, trebalo bi da
se pripremite za period u kome se
~ini da okolnosti izmi~u kontroli.
Mogu se pojaviti neprijatni trenuci
koji }e od vas zahtevati da se
aktivno borite za svoje interese.
Klju~no je zapamtiti da `ivot ne
te~e uvek glatko i da ovi izazovi
slu`e za ja~anje karaktera i
otpornosti. Priznaju}i turbulenciju i
prihvataju}i je sa milo{}u, mo`ete
i}i napred sa ve}im ose}ajem
jasno}e i svrhe. Tokom ovog
burnog perioda, mo`da }ete otkriti
da va{e uobi~ajene metode re{avan-
ja problema i tra`enja podr{ke ne}e
dati `eljene rezultate. Va`no je da
prepoznate potrebu za li~nom akci-

jom i da preuzmete kontrolu nad
svojom sudbinom. Umesto da se
oslanjaju samo na druge, trebalo bi
da otvoreno tra`e mogu}nosti da
povrate stabilnost. Pokazuju}i neza-
visnost i spremnost da se suo~ite sa
izazovima pod sopstvenim uslovi-
ma, mo`ete utrti put pozitivnim
promenama i obnovi. Panika zbog
nevolja mo`e vas spre~iti da prepoz-
nate prilike koje se mogu pojaviti
usred haosa. Va`no je da ostanete
pribrani i otvorenog uma.
Odr`avaju}i mirno i sabrano
pona{anje, mo`ete jasno da se nosite
sa izazovima. Takodje, klju~no je da
poka`ete hrabrost i odlu~nost.
Umesto da zakopavate glavu u
pesak, trebalo bi da se suo~ite sa
ovim preprekama sa samopouzdan-
jem, znaju}i da nevolje ~esto otvara-
ju put ka li~nom razvoju i
nagradama. Prihvataju}i hrabrost i
odlu~nost, mo`ete prevazi}i sve
prepreke na koje naidjete i iza}i ja~i
i mudriji na drugoj strani.

Riba
U januaru 2024.
godine, ljudi rodjeni

pod znakom zodijaka
Riba krenu}e na intrigantno puto-
vanje. Mesec }e biti dinami~an i
stalno se menja. Suo~ava}ete se sa
pove}anim optere}enjem i neo~eki-
vanim preprekama sa ose}ajem
zabave, a ne straha. Uz osnovu sta-
bilnosti i odmerenog napretka, pris-
tupite svojim zadacima sa pedant-
nim i metodi~nim razmi{ljanjem.
Takav dosledan pristup poslu`i}e
kao mo}no sredstvo koje }e vam
omogu}iti da se direktno uhvatite u
ko{tac sa problemima i zadr`ite
ose}aj kontrole ~ak i kada se suo~ite
sa neda}ama. Dok drugi mogu biti
preoptere}eni pove}anim
optere}enjem, Ribe }e prona}i
zabavu u naletu aktivnosti. Imaju
otpornost i prilagodljivost potrebnu
da upravljaju zahtevima koji im se
postavljaju. Umesto da se ose}aju
optere}eno, Ribe }e prihvatiti priliku
da poka`u svoje sposobnosti,
koriste}i svoje prirodne talente.

Ribe su dobro poznate po
svojoj dubokoj intuiciji, a u januaru
2024. ova osobina }e biti neprocen-
jiva prednost. Njihove pove}ane
intuitivne sposobnosti }e im
omogu}iti da predvide tok dogadja-
ja, pru`aju}i im konkurentsku pred-
nost. Ako dodje do problema, Ribe
}e ve} imati postavljenu za{titnu
mre`u, spremnu za skok. Njihova
predvidjanja i prora~unati koraci }e
ih ~esto spre~iti da do`ive zna~ajne
zastoje. Ribe }e iskoristiti prilike da
krenu napred i bezbedno, ostaju}i
nekoliko koraka ispred u svakom
trenutku. Oni }e cvetati uprkos stal-
nim promenama, pojavljuju}i se kao
otporni i uspe{ni pojedinci koji
mogu da prebrode svaku oluju.

Astrologija

www.serbianmirror.com



28 Januar 2024.

Aleksandar Sergejevi~ Pu{kin,
genijalni pesnik koji je obo`a-
vao putovanja, a kome je bilo

zabranjeno da napu{ta otad`binu Rusiju,
nije dobio priliku da li~no upozna malu
slovensku zemlju na Balkanu prema kojoj
je jo{ od rane mladosti razvio veliku lju-
bav. I pored toga, Pu{kinova naklonost
prema Srbiji i srpskom narodu nije se,
kao kod mnoge njegove bra}e po peru,
zaustavila na divljenju narodnim pesma-
ma. Trudio se veliki predstavnik svetskog
romantizma da {to bolje upozna i istoriju
udaljene slovenske bra}e, i stvarni `ivot
ljudi, tra`e}i prilike na sve strane. O to-
me govore naslovi njegovih dela, a naro-
~ito prevodi srpske usmene poezije. 

Careva kazna 
Klica naklonosti velikog Rusa

prema srpskoj sudbini i junacima zamet-
nula se jo{ u Besarabiji, pi{e Petar Mitro-
pan, saradnik "Srpskog knji`evnog glasni-
ka" u broju od februara 1947. godine. Tu
se, u Ki{injevu i Hotinu, pesnik ve} u 21.
godini na{ao u progonstvu. Me|u moskov-
skom aristokratijom, kojoj je pripadao, bi-
lo je veoma moderno u to vreme, po~et-
kom 19. veka, da se pi{u podrugljivi, pa i
sarkasti~ni stihovi. Otrovne strelice su

smele da se upu}uju svakome, samo ne
caru Aleksandru Prvom. Ali, za Pu{kina to
nepisano pravilo nije va`ilo. Uzalud su ga
prijatelji upozoravali da ne pi{e vi{e sa
podsmehom i kritikom na ra~un cara, jer
se ve} uveliko na{ao u njegovoj nemilosti. 

U to vreme, 1820, pada i Pu{ki-
novo poznanstvo sa srpskim emigrantima
u Besarabiji, kojima je ranije na ~elu bio
sam vo`d \or|ije Petrovi} Kara|or|e.
Porodica vo|e Prvog srpskog ustanka na-
stavila je da `ivi u  Hotinu i nakon {to je
Kara|or|e ubijen u Srbiji 1817. godine.
Srpsko ime je tada bilo ~uveno i uva`e-
no, pi{e Mitropan, a Pu{kin je u svom ro-
manti~arskom odu{evljenju slu{ao u deta-
lje o srpskom vojevanju s Turcima. 

K}eri Kara|or|a 
Pri~alo se kako je jednom prili-

kom u ku}i Srbina Slovi}a u Izmailu jed-
na doma}inova ro|aka odrecitovala Pu{ki-
nu neku srpsku narodnu pesmu. On se za
pesmu veoma zainteresovao, pa su tra`ili
ko }e mu protuma~iti neke re~i i izraze
koje nije razumeo, a koje mu Srpkinja ni-
je mogla objasniti, jer je osim srpskog go-
vorila samo italijanski. Pu{kin je tada sa-
brao i prve utiske o srpskoj narodnoj po-
eziji. Tu, na jugu Ruskog carstva, pri~e o

Crnom \or|iju nadahnule su Pu{kina da
napi{e pesmu "K}eri Kara|or|a" u kojoj
je lik vo`da oslikan melodramski i heroj-
ski, sa velikim osloncem na pesme tada
slavnog engleskog pesnika romantizma,
lorda Bajrona. Kara|or|e je imao tri sina
i ~etiri k}eri, a Pu{kin je samo po ~uve-
nju znao o njegovoj porodici i nije je li~-
no poznavao. 

Zato ta prva njegova pesma o
slovenskoj temi nema istorijsku podlogu.
"K}eri Kara|or|a" je, u `aru odu{evljenja,
napisana ve} 1820, a objavljena {est go-
dina kasnije. U Besarabiji se Pu{kin prvi
put upoznao i sa zbirkom srpskim narod-
nih pesama Vuka Karad`i}a, kao i sa spe-
vom "Srbijanka" Sime Milutinovi}a Saraj-
lije. Malo je poznato da zanimanje Pu{ki-
na za slovensku kulturu ima veze sa sla-
vistom Aleksandrom Hristiforovi~em Vo-
stokovim koga je cenio kao istra`iva~a
"Slova o puku Igorovu". Pu{kin se najpre
javio kao suparnik Vostokovu na tom po-
lju kad je posle njega preveo po~etak srp-
ske epske pesme "Tu`na pesma plemeni-
te Hasanaginice". Sara|ivao je i u Delvi-
govom almanahu "Severno cve}e", u ko-
me su pored njegovih pesama stalno
{tampani prevodi Vostokova iz srpske na-
rodne poezije. nastavi}e se

Vukova zbirka u biblioteci 
Pu{kin je, u `elji da se upozna sa slovenskom poezijom i svetom,

po~eo najpre od zbornika pseudonarodnih dela slovenske poezije ko-
ji je sastavio francuski knji`evnik Prosper Merime, ali mu je on po-
slu`io samo kao podsticaj za dalje prou~avanje srpske poezije. Da
bi dopunio doma}e izvore, nabavio je dela poznatih stranih pisa-
ca koji su se bavili Srbijom. Pored ostalih, tu je bilo i ~uveno de-
lo Opata Fortisa "Putovanje po Srbiji". Zbog srpske poezije je
~itao i knjige na nema~kom, iako nije voleo ovaj jezik. Ali je, po
svemu sude}i, u~io srpski. U knjizi "Pu{kin, Merime i pesma Za-
padnih Slovena", koja je {tampana u Moskvi 1835. raspravlja
se i o tome koje je sve jezike u~io Pu{kin. Knjiga po~inje ~ita-
vim nizom tekstova koji su pesniku slu`ili kao ve`be pri izu~a-
vanju stranih jezika. Osim toga, u Pu{kinovoj biblioteci su pro-
na|eni Re~nik srpskog jezika Vuka Stefanovi}a Karad`i}a, kao
i Novi Zavet u prevodu profesora A. Stojkovi}a. 

OTERAN U BESARABIJU
ZBOG POEZIJE: Mladi
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Pu{kinova naklonost 
prema srpskom narodu 
nije se zaustavljala na 
narodnim pesmama, 

ve} se on trudio da {to 
bolje upozna i istoriju 

slovenske bra}e i 
stvarni `ivot ljudi 

Od roba do plemi}a 
Pu{kin je ro|en 1799. u

plemi}koj moskovskoj po-
rodici, ali je njegov pra-
deda po majci bio crnac,
Etiopljanin Abram Pe-
trovi~ Hanibal. Njega je
u Carigradu kao roba
kupio srpski grof Sava
Vladislavi} Raguzinski
i po povratku u Rusi-
ju poklonio caru Pe-
tru Velikom. Car je
toliko zavoleo Pu-
{kinovog pretka da
mu je postao i

kum.  

STRANCI KOJI SU 
ZADU@ILI SRBIJU (7) 

Zavoleo 
Srbiju u 
progonstvu

Feljton 
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Sre}an rodjendan i 

Novu 2024. godinu, puno

zdravlja i radosti, 

dragoj drugarici 

MIRI KORA], 

od srca `eli Slavica.

www.serbianmirror.com
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Za Ogledalo specijalno skandinavke radi Jovan Novakovi}

Ne mo`e sve on
Deda Mraz u centru grada deli poklone
gradjanima.
- Ko ho}e auto? – upita.
- Ja }u – re~e jedan ~ovek.
- Ko ho}e zlato? – pita Deda Mraz.
- Ja }u – re~e isti ~ovek.
- Ko ho}e kompjuter?
- Ja! – javlja se ista osoba.

- A ko ho}e batine? – upita Deda Mraz
vidno iznerviran.
- Dajte ljudi, uzmite ne{to i vi – re~e
~ovek.
Pogubna proslava
Ulazi pijanac u kafanu i vi~e s vrata:
- Sre}na Nova godina svima!
Konobar ga pogleda preko oka:
- Budalo, kakva Nova godina, tek je sep-

tembar! Pijanac se uhvati za glavu:
- Jaooj, ubi}e me `ena, nikad tako kasno
nisam do{ao ku}i s proslave.
Piro}anski do~ek
Piro}anac 31. decembra ~uje kako kom{ija
puca iz vazdu{ne pu{ke. Ode do njega i
zamoli ga da ispred njegove ku}e opali
nekoliko metaka. Posle nekog vremena
kom{ija stvarno dodje i uradi to. Tada

Piro}anac re~e svojoj deci:
- Kuku, deco, ubi{e Deda Mraza, nema
poklona ove godine!
Niko ne}e biti zapostavljen
Ulazi mladi} u knji`aru i pita:
- Imate li novogodi{nje ~estitke na kojima
pi{e “Mojoj jedinoj ljubavi“?
Prodava~ica se osmehne: - Naravno.
- Dajte mi pet komada!

NN OO VV OO GG OO DD II [[ NN JJ II  VV II CC EE VV II  -  NN OO VV OO GG OO DD II [[ NN JJ II  VV II CC EE VV II  -  NN OO VV OO GG OO DD II [[ NN JJ II  VV II CC EE VV II

Radmila Ivanov

Milo moje
Mole}i se

U~ila ga davno nekad

Kako se hoda

I polako voda pije

U kojoj se ruci

Ka{ika dr`i

A par~e hleba po{tuje

Koja je leva

A koja desna patika

Kako se pertle vezuju

A dugmad kop~aju

Kojom rukom se krsti

Dok se Bogu moli

Kako da se dru`i

Kako ljude da voli

Kako se petice

Znanjem sti~u

Kako nema znanja

Dok ne zagreje stolicu

I da nije

,,Znanje znati

Ve} je znanje

Znanje dati“

Sada prenosi znanje svoje

I u`iva u `ivotu milo moje.
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